
Zaječské krojované hody a hodky
Zaječští stárci a chasa Vás srdečně zvou na tradiční krojované hody, 
které se konají ve dnech 4. a 5. července 2015 a hodky 11. července 2015.

Krojované hody
Pátek 3. 7. 2015
16:00 Stavění máje, zveme všechny ochotné pomoc-
níky ke spolupráci.

Sobota 4. 7. 2015
od 8:00 
Za doprovodu DH Lácaranka zvaní spoluobčanů
15:00 Krojovaný průvod šohajů. Šohaji se shromáždí 
pod vedením prvního stárka na hodovém place, odkud 
se vydají za doprovodu hudby k obecnímu úřadu pro 
děvčice.
15:30 Převzetí hodového práva - krojovaná chasa požá-
dá u obecního úřadu starostku o udělení „Zaječského 
hodového práva“.
15:45 Odchod krojovaného průvodu pod máju do are-
álu TJ Sokol Zaječí ulicí Školní, Hlavní a Sadařskou.
16:00 Zahájení hodové zábavy.

Neděle 5. 7. 2015
od 9:00 
Za doprovodu DH Zlaťanka zvaní spoluobčanů.
16:00 Šohaji se shromáždí pod vedením druhého stár-
ka na hodovém place, odkud se vydají za doprovodu 
hudby k obecnímu úřadu pro děvčice. Krojovaný 
průvod od obecního úřadu ulicemi Školní, Dlážděná, 
Hlavní a Sadařská.
16:30 Zahájení hodové zábavy.
24:00 Slavnostní předání hodů starým stárkům.

Hodky 
Sobota 11. 7. 2015
od 16:00 Krojovaný průvod za doprovodu DH Lácaran-
ka. Šohaji se shromáždí pod vedením třetího stárka na 
hodovém place, odkud se vydají za doprovodu hudby 
k obecnímu úřadu pro děvčice. Průvod ulicemi Školní, 
Hlavní a Sadařská.
24:00 Půlnoční překvapení.

Trasa krojovaných průvodů může být změněna 
podle aktuálního stavu povrchu komunikací.
Vstupné na hodovou zábavu: 100,- Kč

Zaječští stárci a chasa
 1. pár  - Petra Prokešová, Paolo Isajský
 2. pár  - Valérie Veselá, Jiří Plíšek
 3. pár  - Veronika Zárubová, David Čížek
 4. pár  - Aneta Řišicová, Roman Lebloch
 5. pár  - Valérie Zimmermannová, Daniel Janoušek 
 6. pár  - Jolana Hanáková, Daniel Franc
 7. pár  - Kristýna Hrdinová, Luboš Kuba
 8. pár  - Karolína Damborská, David Franc
 9. pár  - Marie Ambrožová, Jiří Podbřecký
 10. pár  - Kristýna Kneblová, Vašek Latýn
 11. pár  - Denisa Kleinová, Dušan Létal
 12. pár  - Soňa Valentová, Aleš Víteček
Sklepníci:
Josef Hrdina, Daniel Měřička, 
David Červenec a Matěj Kuba

Odkaz Jana Husa

Zaječské otevřené 
sklepy podruhé

29. 8. 2015 zaječský Sokol 
oslaví 70 roků od svého 
založení

V původních stanovách Tělovýchovné jed-
noty Sokol Zaječí stojí, že se tato dobrovolná 
organizace přihlásila ke své činnosti ihned 
po 2. světové válce, na podzim roku 1945. 
Znamená to, že právě letos je tomu sedmdesát 
let, co zaječští sokoli zahájili svoji činnost, 
což je určitě důvod k oslavě. V současné 
době procházíme obecní kroniky a pátráme 
mimo jiné po zakládajících členech, aby-
chom celou historii co možná nejpodrobněji 
zdokumentovali do připravované brožury, 
kterou u této příležitosti chystáme vydat.

pokračování na str. 14

Rok se s rokem sešel a naši obec čekal dru-
hý ročník vinařské akce „Zaječské otevřené 
sklepy“. Intenzivní přípravy vyvrcholily 
v sobotu 23. 5. 2015.

Všechny uby-
tovací kapacity 
nejen v obci, ale 
i v blízkém okolí 
byly již dlouho 
předem zarezer-
vovány a zájem 
o vs t upen k y 
v předprodeji naznačoval, že první ročník 
se povedl a premiéra zanechala pozitivní 
dojem nejen ve vinařích, ale především 
v návštěvnících. Překročení magické hra-
nice pětiset účastníků druhého ročníku je 
toho důkazem.

pokračování na str. 13

Kdo nezná jméno Jan 
Hus, jako by nebyl Če-
chem. Toto jméno nás 
provází od školních let. 
Život českého kazatele 
máme před očima pře-
vážně z historického 
filmu, kde tuto postavu 
ztvárnil herec Zdeněk 
Štepánek.

Zajímavější a hodnotnější pohled na tohoto 
muže se nám skýtá po přečtení nějakého 
historického románu, třeba od Aloise Jiráska. 
Z románové podoby na Vás dýchne život 
Jana Husa v plné lidské upřímnosti.

pokračování na str. 12

1/2015
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Nový vodojem

ČOV listopad 2014 ČOV červen 2015

Letecký snímek Zaječí

Výstavba nového vodojemu

Uklízíme Zaječí Setkání fotbalistů u Jaroslava Nosrätiho
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Rada obce (RO) se schází pravidelně po 14-ti dnech a mimo jiné projednala 
následující:

RO schválila:
- smlouvu o poskytování služeb - zabezpečení provozu kanalizace a ČOV pro 
obec Zaječí

- licenční smlouvu o provozování hudebních děl - OSA
- metodický pokyn pro stanovení výše nájemného nebytových prostor a pozemků 
v majetku obce
- návrh ÚIK na vyřazení hmotného invenstičního majetku
- podání žádosti o dotaci na MMR - dětské hrací prvky a fotbalové branky - SKA
- směrnici č. 4 o poskytování darů a příspěvků a směrnici č. 2 pro zpracování 
a oběh účetních dokladů

- inventarizační zprávu o průběhu a výsledku inventarizace majetku obce za 
rok 2014

- oslovení firem na zpracování nabídky dopravního systému zastavěného území 
obce

- účetní závěrku a převod výsledku hospodaření za rok 2014 v MŠ a ZŠ
- přijetí dotace ve výši 41 tis. Kč pro místní knihovnu ze státního rozpočtu ČR
- text zadávací dokumentace a výzvu k podání nabídky na akci: Zaječí - ul. 
Vinařský kopec, vodovod“
- poskytnutí finančních příspěvků organizacím dle schváleného rozpočtu obce
- provedení opravy balkonu na bytovém domě čp. 227
- změnu odpisového plánu v MŠ

RO vzala na vědomí:
- informace řed. MŠ a řed. ZŠ o chodu škol a personálním obsazení pro šk. r. 
2015/2016
- informace z jednání Mikroregionu Hustopečsko
- bezpečnostní situaci na teritoriu OO PČR Hustopeče za rok 2014
- informaci z činnosti Technické komise a Školské, kulturní a sportovní komise
- zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2014 - bez výhrad
- protokol ČŠI o kontrole v MŠ

RO zamítla:
- žádost o stavbu domů se zvláštním určením na stavebních pozemcích obce

Z jednání  Zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 10. 12. 2014
ZO schválilo:
- obec požádá o vydání územního souhlasu k jednotlivým domovním kanali-
začním přípojkám na stavebním úřadě v Podivíně – poplatek ve výši 500 Kč 
za každou přípoku uhradí obec

- prodeje pozemků a zveřejnění záměrů prodat pozemky dle příloh
- požádat ÚZSVM o úplatný převod nově vzniklého pozemku p.č. 4855/251, 
v k.ú. Zaječí
- rozpočtový výhled Obce Zaječí na období 2014 – 2017
- rozpočet obce na rok 2015 se zapracovanými návrhy úprav v rozpočtu ve 
členění dle paragrafů a rozpočtové opatření č. 7/2014

ZO vzalo na vědomí:
- informace o průběhu investičních akcí (ČOV a kanalizace Zaječí)
- rozpočtové opatření č. 5/2014 a složení komisí při RO Zaječí

ZO pověřilo radu obce:
- k provedení závěrečného rozpočtového opatření za rok 2014

ZO vyjádřilo nesouhlas:
- s plánovanou výstavbou „LOGISTICKÝ AREÁL DDK“, provozovatel DDK 
Bohemia, s.r.o., 696 65 Petrov u Hodonína 448, na pozemcích p.č. 5065/49, 
5065/50 a 5065/51 v k.ú. Zaječí (mezi areálem družstva a nádražím).

Z jednání Zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 5. 3. 2015
ZO schválilo:
- prodeje pozemků a zveřejnit záměry prodat pozemky dle příloh
- uzavřít kupní smlouvu na odkup pozemků p.č. 5001/70, vým. 271 m2 a p.č. st. 
592, vým. 35 m2, mezi Městem Břeclav jako prodávajícím a Obcí Zaječí (bývalá 
váha u nádraží včetně pozemku)

Poznámka redakce:
- zastupitelstvo obce připravuje jednoduché stavební úpravy k využití prostor 
bývalé váhy jako přístřešek pro turisty s informační tabulí o Zaječí a okolí.

- uzavřít a podepsat Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK na realizaci 
projektu „ČOV a kanalizace Zaječí“ ve výši 6.275.900 Kč

- zadat výběrové řízení na zpracování studie dopravního řešení komunikací 
v obci podle doporučení technické komise
- jednat se společností E.ON o provedení úpravy vzdušného el. vedení v obci tak, 
aby při větrném počasí nedocházelo k opakovaným poruchám veřejného osvětlení.

Zpráva z činnosti Rady obce Zaječí za období říjen 2014 – červen 2015

Listopad 2014 

 Vnitřní prostor váhy 2014

Po vyklizení - červen 2015 

 Úprava terénu - červen 2015
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ZO vzalo na vědomí:
-  žádost pana Lubomíra Průdka a pana Františka Mareše o odvodnění a zpevnění 

komunikace na ul. Zahradní
- informace o průběhu investiční akce „ČOV a kanalizace Zaječí“
- informace k záměru výstavby logistického centra
- termín konání tradičního úklidu okolí obce dne 11.4.2015.

ZO zamítlo:
-  zveřejnit záměr prodat pozemek p.č. 4855/15, vým. cca 100 m2 (za sklepem na 

ul. Šakvická), neboť se jedná o pozemek přilehlý ke kapl. sv. Floriána.
-  zveřejnit záměr prodat pozemek p.č. 5915, vým. 21 m2, neboť se jedná o poze-

mek, ze kterého je přístup ke „šroťáku“ a k bytovce č.p. 310

ZO pověřilo:
-  místostarostu obce k jednání s ÚZSVM ve věci snížení úhrady za bezesmluvní 

užívání pozemku p.č. 1637/1 a 1637/2, a to za období max. posledních tří let a s při-
hlédnutím k opakovaně zasílaným žádostem obce o jejich bezúplatný převod

-  místostarostu obce k jednání se zhotovitelem a investorem stavby “Úpravna 
vody Zaječí, intenzifikace a rekonstrukce” o uvedení přístupových cest do 
původního stavu.

Z jednání Zastupielstva obce (ZO), konaného dne 2.6.2015
ZO schválilo:
-  poskytnutí pěněžitého daru pro člena obecního zastupitelstva Františka Dobeše 

za technickou pomoc při jednáních souvisejících s výstavbou kanalizace a ČOV 
v období od září 2014 do května 2015 

- prodeje pozemků a zveřejnit záměry prodat pozemky dle příloh

- účetní závěrku obce Zaječí za rok 2014
-  závěrečný účet obce za rok 2014 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospo-

dařením obce bez výhrad
- poskytnout dotaci ve výši 5 000 Kč na fotbalový turnaj mladší a starší přípravky
-  svolat schůzku se zástupci obce, FV, ŠKK, TJ Sokol a stárků ohledně organi-

začních podmínek při konání hodů a hodek.

ZO vzalo na vědomí:
- nařízení vlády č. 52/2015 Sb., o odměnách za výkon funkce členů ZO
- informace o průběhu investiční akce „ČOV a kanalizace Zaječí“
- provedení úpravy spojnice (chodníku) ulice Sadařská a Školní.
- informaci z akce „Ukliďme Zaječí“
-  zaslání výzvy ČD, a.s. Praha a SŽDC,s.o. Praha ohledně provedení úprav 

plochy u vlakového nádraží k parkování

O zamítlo:
- prodat pozemek p.č. 3282/26, vým.1257 m2

- prodat pozemek p.č. 4855/84, vým.355 m2 v k.ú. Zaječí.
- zveřenit záměr prodat část pozemku p.č. 1561/22, vým. cca 2500-3000 m2 
- zveřejnit záměr prodat p.č.1561/1, vým. 67 m2 a p.č. 5921/2, vým.565 m2 
- zveřejnit prodat část pozemku p.č. 1844/31, vým. cca 186 m2

- zveřejnit záměr prodat pozemek p.č.1871/9, vým. 2294 m2 v k.ú. Zaječí

ZO pověřilo:
-  místostarostu obce Ing. Grmelu k jednání se zhotovitelem stavby „Úpravna 

vody Zaječí, intenzifikace a rekonstrukce“ o opravě komunikací a polních cest 
využívaných v rámci stavby k příjezdu na staveniště v katastru obce.

Čistírna odpadních vod a kanalizace

František Dobeš, člen zastupitelstva obce

Budování čistírny odpadních vod (dále jen ČOV) a kanalizace v Zaječí se 
dostává do závěrečné fáze výstavby. Podle smlouvy o dílo se zhotovitelem 
stavby zbývají z celkových 420 dní na provedení stavby jen poslední tři 
měsíce. Na větší části obce je již kanalizace provedena, realizují se veřejné 
části kanalizačních přípojek a pokládka výtlačného potrubí od pěti čerpacích 
stanic, kterými budou znečištěné vody přečerpávány do gravitační kanalizace 
a samospádem budou odtékat do ČOV. Blíže byl celý systém odkanalizování 
obce popsán v předchozích vydáních Radničních listů.

Po celé řadě kompl ikací 
s dopravou, omezení vjezdu 
i  p a r k o v á n í ,  z n e č i š t ě n í 
způsobeném nadměrnou prašností 
a velkým stavebním provozem již 
zhotovitel na některých ulicích 
zahájil provádění definitivního 
a sfa l t ového  p ov rchu  n a d 
kanalizací a životní prostředí 
v Zaječí by se mělo postupně 
zlepšovat. 

Vlastní čistírna odpadních vod 
je již dokončena, byly provedeny 
individuální i komplexní zkoušky 
a probíhá zde přejímací řízení 
tak, aby mohl být se souhlasem 
s t avebn ího ú řadu zahájen 
zkušební provoz. S tím bude 

souviset i připojování Vašich nemovitostí na novou kanalizaci. Naše předpoklady, 
že tomu tak bude v květnu, nebylo možné naplnit, protože na některých místech 
nově vybudované kanalizace jsou závady a nedodělky bránící jejímu spuštění 
do provozu. Jedná se především o lokální znečištění nové stoky zeminou 
a kamenivem z výkopů a nedokončení všech veřejných částí přípojek, které 
měl zhotovitel provést. 

O termínu napojování domácností 
na novou kanalizaci Vás budeme 
včas informovat, ale v současné 
době trváme na odstranění všech 
závad a nedodělků. Po napojení 
domů bychom již těžko zhotoviteli 
dokazovali , že znečištění je 
způsobeno jeho stavební činností 
a vše by se mohlo projevit na kvalitě 
předávaného díla. V současné době 
se zhotovitelem intenzivně jednáme 
a ve spolupráci se stavebním 
dozorem, který zajišťuje společnost 
GEOTEST Brno, o převzetí nové 
kanalizace a její uvedení do provozu 
podmiňujeme dodáním záznamu 
z kamerových prohlídek vyčištěných 
stok a provedením tlakových zkoušek.

Jak jsme již v minulém čísle Radničních listů uvedli, odpady z kuchyně, 
koupelny, prádelny, WC a podobně musí být napojeny novou kanalizační 
přípojkou do nově vybudované veřejné splaškové kanalizace. Do stávající dešťové 
kanalizace zůstanou napojeny pouze vody ze střešních svodů, záchytných žlabů 
před vjezdem do garáže a podobně, a to pomocí stávajících přípojek, které byly 
doposud využívány i pro přepady z jímek a septiků.

Parkovací plocha u nádraží Oprava polních cest

Důsledky stavební činnosti v obci

Kanalizace Hlavní
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Jak již také víte, součástí stavby splaškové kanalizace v obci jsou odbočky pro 
napojení jednotlivých objektů a veřejná část domovní přípojky zakončená revizní 
čistící šachtou před každým domem. Prodloužení přípojky od revizní šachty do 
objektu a propojení na stávající domovní odpady je záležitostí vlastníka domu.

Nejdříve se budou připojovat domy na kanalizaci gravitační, tedy na tu, 
která teče samospádem do ČOV. To je od domů na ulicích Dlážděná, Břízová, 
Pod Vodojemem, Ulička, části ulic Dolní, Školní, Šakvická, Sadařská a část 
ulice Hlavní. V této oblasti - podle vývoje odstraňování vad a nedodělků - 
předpokládáme připojení domácností koncem června nebo v průběhu července 
(přesný termín bude včas a patřičně oznámen). Občané v dalších ulicích 
obce budou o možnosti připojení v dostatečném předstihu informování až 
po zprovoznění jednotlivých čerpacích stanic nejpozději však, s ohledem na 
termín dokončení celé stavby, v průběhu září. Pro zkušební provoz nové čistírny 
odpadních vod bude potřeba na novou kanalizaci připojit co nejvíce domácností.

Po provedení pokládky celého potrubí Vaší domovní kanalizační přípojky a před 
jeho zasypáním je vždy nutno pozvat ke kontrole pověřeného pracovníka obce, 
který zkontroluje správnost a kvalitu položení potrubí a odsouhlasí jeho zasypání. 
Bez této kontroly nebude přípojka zprovozněna a vydán doklad o napojení. 

Kontrolu za obec provádí pan Zdeněk Prokop, tel. 734 405 839.
Současně Vás chci také požádat o spolupráci. Pokud jste při provádění 

kanalizace a přípojek zjistili nějaké poškození na Vašich nemovitostech a okolí, 
sdělte prosím tuto skutečnost písemnou formou nebo s fotografií na obecní úřad. 
Po dokončení stavby již bude obtížné vymáhat po zhotoviteli případné škody 
vzniklé v příčinné souvislosti s výstavbou kanalizace.

Závěrem Vás také prosím o maximální vstřícnost, pochopení a ještě krátké 
strpení špatného vlivu stavby na životní prostředí v obci. Teď již by vše mělo 
jít spíše k lepšímu.

Odkanalizování odpadních vod a zahájení zkušebního provozu čistírny odpadních vod (ČOV) Zaječí

Ing. Jaroslav Jedlička, zástupce provozovatele kanalizace a ČOV

Od září 2014 probíhá v naší obci výstavba oddílné kanalizace a čistírny 
odpadních vod (ČOV). Cílem projektu byla výstavba mechanicko-biologické 
ČOV o kapacitě 1750 ekvivalentních obyvatel a současně výstavba kanalizace. 

Zkušební provoz ČOV bude zahájen po odstranění drobných závad a nedo-
dělků kanalizační stoky v průběhu července.  Při trvalém provozu budou na 
čistírně odpadních vod odstraněny desítky tun organického znečištění a dokon-
čením akce bude probíhat čištění odpadních vod v souladu s vodním zákonem 
(č. 254/2001 Sb.) v platném znění a významným způsobem přispěje ke zlepšení 
životního prostředí v obci a jejím okolí.

Čistírna odpadních vod je navržena na připojení 1750 obyvatel. Reálně lze 
předpokládat, že na konci zkušebního provozu přiteče na ČOV cca 120 m3/den. 
ČOV byla navržena a následně realizována jako mechanicko-biologická, kdy 
biologické procesy umožňují zejména odstranění organických látek, nerozpuště-
ných látek a dusíku. Po přítoku na ČOV jsou odpadní vody přečerpány na úroveň, 
která umožňuje její další průtok systémem čištění pouze gravitačně. Jako první 
dochází k průtoku odpadní vody přes mechanické čištění, které se skládá ze 
zařízení odstraňujících z odpadní vody hrubé nečistoty. Tato zařízení se nazývají 
lapák písku a česle. Zachycené hmoty jsou ukládány v kontejnerech a následně 
odváženy na skládku odpadů HANTÁLY. Takto předčištěné splašky natékají 
gravitačně do biologické jednotky. V tomto hlavním objektu, který tvoří srdce 
celé čistírny dochází mikrobiální činností širokého spektra mikroorganismů 
k biochemickému rozkladu organického znečištění obsaženého v odpadní 
vodě. To vše za účinného promíchávání a provzdušňování. Provzdušňování 
aktivační směsi je nezbytné vzhledem k nutnosti zajištění životních podmínek 
přítomných mikroorganismů. Množství přiváděného vzduchu je regulováno 

a to časovým programem a současně i instalovanou kyslíkovou sondou. Zdroje 
vzduchu a míchání aktivovaného kalu jsou totiž hlavními spotřebiteli elektrické 
energie a jejich provoz významně ovlivňuje ekonomiku provozu ČOV. Součástí 
aktivačního čistícího procesu je i takzvané biologické odbourávání amoniakál-
ního dusíku, tzn. že je z odpadní vody odstraněna valná část dusíku ve formě 
plynného dusíku. Taktéž v této nádrži dochází k odbourávání fosforu za použití 
železitých solí. Aktivační směs dále natéká do dosazovacích nádrží, ve kterých 
dochází k oddělení vyčištěné vody a kalu. Vyčištěná voda pak protéká přes 
měrný objekt do recipientu, kterým je “Zaječí potok” pod ČOV.

Nedílnou součástí ČOV je kalové hospodářství. Popsanou biologickou činností 
mikroorganismů dochází k jejich růstu, čímž vzniká jejich přebytek. Přebytečný 
biologický kal se pak čerpá čerpadly do kalojemu, kde se postupně gravitačně 
zahušťuje a následně bude odvodňován odstředivkou a odvážen k dalšímu vyžití 
na kompostárně HANTÁLY.

Celá řada procesů probíhá na ČOV i čerpacích stanicích automaticky, přesto 
zbývají činnosti, které je nutné provádět manuálně a neobejdou se bez přítom-
nosti obsluhy.

Jakost vypouštěné odpadní vody je dána vodoprávním rozhodnutím odboru 
životního prostředí MěÚ Břeclav, které udává maximální koncentrace jednot-
livých ukazatelů znečištění. V intervalu 1x měsíčně jsou odebírány kontrolní 
vzorky a to jak na vstupu, tak zejména na výstupu z ČOV.

Dosažení smluvních hodnot odstraněného znečištění předpokládá prakticky 
úplné připojení jednotlivých nemovitostí na veřejnou kanalizaci, což je v sou-
ladu s platnou legislativou. 

Je nutné v této souvislosti poznamenat, že náklady na provoz ČOV a její 
technologické vybavení a ekonomická náročnost čištění odpadních vod bude 
závislá na jednotlivých producentech odpadní vody, tedy Vás občanech Zaječí.

Čistírna byla vybudována pro likvidaci odpadních vod komunálního charakteru, 
tedy splaškových vod vznikajících v obytných celcích a zařízeních občanské 
vybavenosti. Zde produkované odpadní vody mají kvalitu víceméně ustálenou 
a takto je ČOV projektována. V případě, kdy dochází nezodpovědným jednáním 
k porušení zákonných norem a do odpadní vody jsou převáděny zcela odlišné 
druhy odpadů - hadry, pleny atd. jedná se porušení zákona o odpadech. Jako 
další příklad lze uvést drtiče odpadů, které jsou často prezentovány jako moderní 
a hygienický způsob odstraňování odpadu z domácnosti. Odpady, vznikající 
používáním domácích drtičů kuchyňských odpadů nejsou odpadními vodami 
a jedná se opět o porušení platné legislativy. Pokud tento fakt pominu, je do 
kanalizační sítě přiváděno nadměrné množství potravy pro nežádoucí hlodavce. 
Následně může být na ČOV negativně ovlivněn chod zejména čerpadel - následný 
servis popř. opravy přestavují zvýšení provozních nákladů.

Celá řada občanů je většími či menšími vinaři. Odpady ze zpracování 
hroznů a výroba vína, pokud se dostanou do odpadní vody, patří společně 
s lihovarnickými výpalky mezi významné formy znečištění, které negativně 
ovlivňují chod celé ČOV. Jedná se totiž o odpady, které jsou dobře biologicky 
odbouratelné a pro provoz ČOV to znamená okamžité a významné zvýšení 

Výstavba kanalizace Šakvická - Vinařská

Technologie ČOV – strojní česle – zachycují nerozpuštěné látky a nečistoty

Kanalizace Hlavní
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spotřeby kyslíku, mnohdy nad rámec možností technologického zařízení. Pro 
zajímavost 1m3 zbytků po pálení meruněk či švestek představuje znečištění, 
které vyprodukuje 500 obyvatel za celý den.

Výroba 1000 litrů vína představuje znečištění, které vyprodukuje cca 140 
obyvatel v průběhu jednoho roku.

Kanalizace v obci Zaječí je vybudována, až na drobné výjimky, jako oddílná, 
to znamená, že do kanalizace nejsou přiváděny srážkové vody. V případě, že 
k tomuto nezodpovědností majitelů jednotlivých nemovitostí dojde, může zaústění 
dešťových vod do splaškové kanalizace navýšit množství vody přiváděné na 
ČOV na dvojnásobek. Současně ale může dojít k havarijním situacím na níže 
umístěných lokalitách.

Tento projekt je spolufinancován Státním fondem životního prostředí ČR 
v rámci Operačního programu životního prostředí. Kolik odpadní vody bude 
na ČOV vyčištěno a jaký tedy bude celkový efekt stavby, záleží především na 
Vás občanech Zaječí. Jenom pro zajímavost, za předpokladu, že na ČOV bude 
přitékat odpadní voda od 1450 obyvatel, bude za rok provozu vyčištěno cca 
53 000 m3 odpadních vod. Na čištění tohoto množství odpadních vod bude 
spotřebováno cca 100 000 kWh elektrické energie. Roční provozní náklady 
budou cca 1-1,5 mil. Kč.

Opakovaně si připomínejme, že „voda je život“. Myslíme však vždy při-
tom tu vodu čistou. Z vody znečištěné nemůže být ani ten život kvalitní 
a zdravý. Udržme zdravý rozum a neznečišťujme vodu obecně jen za cenu 
našeho vlastního pohodlí.

Pokud Vás zajímá chod zařízení ČOV, instalované zařízení a celá problematika 
čištění odpadních vod, přijďte na “Den otevřených dveří ČOV”, jehož termín 
bude s předstihem oznámen.

Srovnání nápadu trestné činnosti v letech 2011/2012/2013/2014:

obec rok 2011 rok 2012 rok 2013 rok 2014

Hustopeče 152 111 135 151

Šakvice 14 15 16 20

Starovičky 18 15 16 20

Velké Pavlovice 46 32 53 53

Kobylí 33 27 30 25

Bořetice 30 16 14 16

Rakvice 23 29 30 20

Zaječí 33 25 45 47

Přítluky  17 14 22 17

Konečně rychlý a kvalitní internet 
bez výpadků a kolísání

Ing. Radek Menšík, Internet4you.cz, s.r.o.

Dovolujeme si Vás informovat, že společnost Internet4you.cz, s.r.o. počát-
kem července začne vyřizovat požadavky zájemců o připojení na optickou 
kabelovou síť.

Vaše objednávky směřujete na telefonní číslo 724 052 998.
Na druhou polovinu roku také připravujeme možnost připojení domácností 

pomocí optické kabelové sítě na televizní signál. O přesném termínu spuštění 
tohoto produktu Vás budeme včas informovat.

Úpravna vody Zaječí 
– intenzifikace a rekonstrukce

Ing. Vladimír Paulík, VAK Břeclav

Stavba je realizována za provozu stávajících vodárenských objektů bez dopadu 
na kvalitu a množství dodávané vody do spotřebiště. Realizací stavby dojde ke 
zvýšení vydatnosti jímacího území Zaječí a ke zvýšení kapacity výkonu úpravny 
vody Zaječí ze současných 45 litrů za sekundu na 85 litrů za sekundu. Náklady 
stavby činí 355 mil. Kč, doba výstavby 14 měsíců, dokončení do 30. 9. 2015. 
Investorem stavby je a.s. Vodovody a kanalizace Břeclav, dotace je poskytnuta 
z EU a SFŽP ČR. Zhotovitelem stavby je sdružení firem IMOS BRNO, VHS 
Břeclav a ARKO TECHNOLOGY. V současné době je zprovozněno jímací 
území Zaječí, kde bylo vybudováno 15 nových jímacích vrtů, nové násoskové 
řady, sběrné studny a výtlačný řad surové vody do úpravny vody Zaječí. U stá-
vající rekonstruované úpravny vody je vybudována nová technologická linka 
s podzemní akumulací. Ve čtvrtek 25. června byla tato technologická linka 
uvedena do tříměsíčního zkušebního provozu. Z úpravny vody bude pitná voda 
novým výtlakem dopravena do nového vodojemu Zaječí, kde dojde k navýšení 
objemu akumulace na 3 000 m3. Z vodojemu pak bude voda přivedena novým 

zásobovacím řadem do rekonstru-
ované ČS Šakvice a zde propojena 
na stávající rozvody na Hustopečsko. 
Investor získal na projekt 85% dotaci 
z operačního programu EU Životní 
prostředí.

Bezpečnostní situace na teritoriu obvodního 
oddělení Policie ČR Hustopeče v roce 2014

Npor. Mgr. Jiří Otáhal, vedoucí oddělení

Rok 2014 byl pro policii v České republice nejúspěšnějším rokem v posledním 
období. Celorepublikově i na Územním obvodu Břeclav bylo zaznamenáno 
významné snížení nápadu trestné činnosti a zároveň i zvýšení procenta celkové 
objasněnosti. OO PČR Hustopeče jako jedna z mála obvodních oddělení však 
zaznamenalo nárůst trestné činnosti.

Naše oddělení zahrnuje katastrální území o 432 km2 (z toho služebna ve Velkých 
Pavlovicích 148 km2) a obhospodařuje 34 obcí (z toho služebna Velké Pavlovice 
10 obcí) a plochu Vodní dílo Nové Mlýny. Na daném území má trvalé bydliště 
cca 44.000 obyvatel. OOP Hustopeče disponovalo 32 místy policistů, z toho 
10 policistů sloužilo ve Velkých Pavlovicích. Průměrný věk policistů v našem 
oddělení je 38 let a průměrná délka praxe je necelých 14 let.

V období od ledna do prosince 2014 bylo v teritoriu obvodního oddělení 
Hustopeče šetřeno:
- 1.576 věcí zaevidovaných pod č.j. (v roce 2013… 1.375)
- 1.689 věcí šetřených jako přestupky (v roce 2013… 1.333)
- 655 věcí šetřených jako trestné činy (v roce 2013… 622)
Nejrozšířenějším druhem majetkové kriminality jsou krádeže prosté (barevné 

kovy, nedostatečně zabezpečené věci) a krádeže vloupáním zejména do rodin-
ných domů, vozidel a pracovních strojů. Velký nárůst případů nastal v oblasti 
internetových podvodů. Dochází ke zvyšování agrese zejména při řešení sporů 
mezi mládeží, ale i mezi osobami žijícími ve společné domácnosti. Nárůst nastal 
i u nápadu trestných činů a to o 33 více než v roce 2013.

Objasněnost trestných činů vzrostla o 1,8 % na 44,73%.
Z evidovaných trestních a přestupkových věcí je nejvíce zatíženo město Hus-

topeče, mezi další obce s větším nápadem trestné činnosti patří Velké Pavlovice, 
Velké Bílovice a Zaječí.

V oblasti závažných trestných činů, zejména se jedná o násilnou a mravnostní 
kriminalitu, byl v roce 2014 zaznamenán také drobný nárůst. V roce 2014 – 42 
případů, v roce 2013 – 39 případů. Významná je celková objasněnost těchto trest-
ných činů. V oblasti násilné trestné činnosti jsme dosáhli v roce 2014 – 71,42% 
objasněnosti a u mravnostní kriminality dokonce plných 100% objasněnosti.

Bezpečnostní situace v teritoriu OOP Hustopeče je stabilizovaná, rok 2014 byl 
z mého pohledu velmi dobrý a přeji si, abychom byli obdobně úspěšní i v roce 2015.

Technologie ČOV – rotační dmychadla 
– zdroj tlakového vzduchu pro biologický proces čištění 

Úpravna vody
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Pryč s černými skládkami!

Jana Hasilíková, starostka obce

Vážení spoluobčané, prohlédněte si fotografie u tohoto článku. Je na nich 
vidět, že ne všichni jednáme správně. Podotýkám, že v obci máme sběrný dvůr, 
kde má každý občan možnost uložit odpad zdarma, dále v katastru obce máme 
lokalitu „Písečník“, kde je možné uložit zeminu a suť za nižší poplatek než na 
řízené skládce. A přesto se musím ptát,

PROČ VZNIKAJÍ ČERNÉ SKLÁDKY V NAŠEM KATASTRU?
Je na jedné straně krásné a na druhé straně smutné, když přijde na obec 

email, kde se dočtu, že pisatel navštívil naši obec, která se mu velmi líbila 
(podotýkám i v době, kdy je obec rozkopaná a buduje se čistírna a kanalizace), 
ale co nedovede pochopit, je vidět na fotografiích. Ptá se proč? Jak odpovědět 
na tuto otázku? Ptám se já.

Můžeme být rádi, že se k nám návštěvníci rádi vracejí, a to nejen kvůli vínu, 
ale taky proto, že se jim u nás líbí.

Zkusme se tedy všichni chovat slušně nejen k sobě, ale i ke svému okolí 
a životnímu prostředí. Já Vám za to děkuji.

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně 
ulevila životnímu prostředí

Jana Hasilíková, starostka obce

Loni občané odevzdali k recyklaci 95 televizí, 36 monitorů a 825,00 kg 
drobného elektra.

Snaha obyvatel obce recyklovat staré a nepoužívané elektrospotřebiče se 
již několik let vyplácí. Naše obec obdržela certifikát vypovídající nejen o pří-
nosech třídění televizí a počítačových monitorů, ale také o velkém významu 
sběru drobných spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. Informace vycházejí ze 
studií neziskové společnosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě spolupracuje 
na recyklaci vytříděných elektrozařízení.

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, 
že občané naší obce v loňském roce vytřídili 95 televizí, 36 monitorů a 825,00 
kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 39,80 MWh elektřiny, 1 802,56 
litrů ropy, 178,31 m3 vody a 1,67 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili 
emise skleníkových plynů o 8,98 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných 
odpadů o 35,07 tun.

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 
nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si 
uvědomíme, že recyklace běžných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické 
energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří přibližně 400 litrů ropy po-
třebných až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Pozitivní 
zprávou pro uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů 
ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod notebooku po dobu necelých 5 let. 
Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají k ochraně životního prostředí, 
si zaslouží obrovský dík.

Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně 
pozitivně, a to ve všech aspektech.

Bioodpad

Jana Hasilíková, starostka obce

Firma HANTÁLY a.s. zavádí od roku 2015 nový systém značení nádob. Místo 
známek, které se doposud používaly, a musely se lepit každý rok, se nádoby 
budou nově značit čárovými kódy, které vydrží cca 5 - 10 let. Tato změna 

nastala z důvodu přesné kontroly a adresnosti výsypu jednotlivých nádob. 
Tímto systémem bude možné obcím dodat přesné přehledy výsypu u každé 
nádoby. Nový systém evidence bude také pracovat i s naplněností nádob. Obce 
tak budou přesně vědět, která domácnost má kolik odpadů, a v které je třeba 
třídění odpadu zefektivnit.

Vy ještě netřídíte bioodpad?
Proč separovat bioodpad?

* Environmentální důvody: bioodpady, které se podaří oddělit, jsou na odborně 
provozované kompostárně přeměněny na humusové látky vhodné k náhradě 
průmyslových hnojiv. Kompost je možno využívat pro zemědělskou činnost, 
tvorbu a údržbu veřejné zeleně atd.

* Legislativní důvody: povinné zavedení systému nakládání s bioodpadem je 
dáno od 1.1.2015 zákonem.

* Ekonomické důvody: kompostování je již nyní levnější než skládkování. 
V příštích letech se dá předpokládat ještě výraznější zvyšování rozdílu mezi 
náklady na skládkování a kompostování.

Co je to vlastně BIOODPAD?

Bioodpad je organický odpad, který tvoří až 30 % komunálního odpadu 
z domácností. V současné době končí převážná část tohoto odpadu na skládce. 
Vhodným zpracováním - kompostováním však lze získat z bioodpadu kvalitní 
hnojivo, které je zdrojem živin a organické hmoty pro půdu.

Černá skládka na parcele č. 5001/25 v k.ú. Zaječí 

Suť na veřejném pozemku

Kompostárna HANTÁLY
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Nevíte co s odpady?  Zavolejte HANTÁLY!

Jana Krutáková, ředitelka společnosti HANTÁLY a.s.

Vážení  občané obce Zaječí, dovoluji si využít této možnosti a seznámit Vás 
trochu podrobněji  se společností Hantály a.s., která ve Vaší obci zajišťuje 
služby v odpadovém hospodářství. 

Nejprve trochu historie.  Akciová společnost HANTÁLY byla založena 
v roce 1991 z iniciativy obcí a měst Břeclavska a Hustopečska,  s cílem zajistit 
společně likvidaci komunálního odpadu.  Jednou ze zakládajících obcí byla 
i obec Zaječí.  Obce společně sdružily finanční prostředky a  začaly nejprve 
s budováním skládky pro ukládání komunálního odpadu. Skládka  je umístěna 
v polní trati  katastru obce Velké Pavlovice s názvem „Hantály“, při hranicích 
s obcí Vrbice a Velké Bílovice. Postupem času  se společnost začala zaměřovat 
nejen na skládkování a svoz komunálního odpadu. 

Dnes má společnost vybudovaná dvě provozní střediska. Ve Velkých Pav-
lovicích bylo vybudováno sídlo společnosti poskytující  kvalitní zázemí pro 
zaměstnance a  svozovou techniku. Dále je zde sběrný dvůr, kde je možné 
ukládat odpad z podnikatelské činnosti, sklad nebezpečných odpadů, místo 
pro ukládání a recyklaci stavební suti a před třemi lety byla uvedena do pro-
vozu dotřiďovací linka na papír a plasty. Zde jsou dotřiďovány plasty a papír 
z pytlového svozu od občanů. Z papíru je dotřiďována lepenka,  plasty jsou 
pak ještě tříděny dle druhů na PET lahve, obalové fólie, tvrdý plast – obaly 
od hygienických a čistících prostředků a  plast ostatní.  Jednotlivé druhy jsou 
potom lisovány do balíků a teprve pak  putují k dalšímu zpracovateli v České 
republice nebo  v zahraničí. 

Ve druhém provozním středisku, v areálu skládky, byla v roce 2013 vybu-
dována centrální kompostárna, která byla v lednu 2014 uvedena do provozu. 
Společnost spolu s obcemi se tak již v předstihu připravila na povinnost třídit 
biologicky rozložitelný odpad. Tato povinnost byla uzákoněna od 1.ledna 2015.

V současné době má společnost Hantály celkem 45 zaměstnanců, k dispozici 
máme svozová vozidla  vybavena nejmodernější technikou včetně vážícího 
systému, vozidla pro kontejnerovou přepravu, drtící a třídící linku stavební 
suti a zametací vůz.  Hantály a.s. je moderní společnost, která zajišťuje kom-
plexní odpadové hospodářství  nejen svým akcionářům, ale i živnostníkům 
a podnikům v okrese Břeclav.

Pro svůj rozvoj využívá společnost i dotačních možností.  Z tohoto důvodu 
založili akcionáři v roce 2007 Dobrovolný svazek obcí Čistý jihovýchod, jehož 
prostřednictvím jsou podávány žádosti o dotace především z Operačního progra-
mu Životní prostředí.  Dotace čerpá nejen samotná společnost, ale i jednotlivé 
obce. Např. sběrný dvůr v obci Zaječí je jedním z deseti sběrných dvorů, které 
byly vybudovány již z první výzvy zmiňovaného dotačního programu.  Posky-
tujeme rovněž odbornou a metodickou pomoc  jednotlivým obcím.  Pro školy 
připravujeme každoroční soutěže ve sběru odpadů,  žáci mají možnost se přímo 
seznámit s naší činností v rámci odborných exkurzí  nebo dnů otevřených dveří.

Vaše obec patří k těm, kde je komplexně zajištěna likvidace odpadů. Slouží 
Vám sběrný dvůr, svoz tříděného odpadu v pytlích je prováděn moderním  
svozovým autem přímo od Vašich domů, máte možnost ukládat velkoob-
jemový odpad, textil a od loňského roku i biologicky rozložitelný odpad.  

Budete-li řešit nerudovskou otázku „kam s ním?“, pak se obraťte na naši společ-
nost.  Budeme rádi, pokud nám také sdělíte své připomínky, poznatky či návrhy. 

Ukliďme Zaječí

Ing. Aneta Kleiber Nosrätiová, členka rady obce

V letošním roce proběhl v naší obci již 5. ročník dobrovolnického jarního 
úklidu, tentokrát pod hlavičkou celonárodní akce „Ukliďme Česko“. Po loňském 
ročníku, kdy byl úklid na poslední chvíli kvůli nepřízni počasí zrušen, nám 
letos počasí opravdu přálo a vynahradilo nám tak loňský neúspěch. Již od rána 
svítilo sluníčko a smálo se na téměř 30 dobrovolníků, kteří nás přišli podpořit. 
Nálada všech účastníků korespondovala se situací nad našimi hlavami a my 
jsme se tak s úsměvem na tváři mohli vrhnout do práce. A že jí nebylo málo!

Samotný úklid okolí obce proběhl v sobotu 11. 4. 2015 od 9 do 13 hod., tedy 
o týden dříve, než byl oficiální celonárodní termín akce „Ukliďme Česko“. To 
se nakonec ukázalo jako velice šťastná volba. Počasí bylo mnohem příjemnější 
než o týden později a tráva ještě nestihla vyrůst tak, aby skryla nepořádek 
a odpadky a znesnadnila tím samotný sběr.

Celkem bylo vytyčeno 6 oblastí v okolí obce ke sběru odpadu, a to:
Ulice Hlavní směrem k vodárně, následně nahoru kolem Vinařství u Kapličky 

až po odbočku do Šakvic, ulice Hlavní směrem k nádraží cesta od zemědělského 
družstva k odbočce do Šakvic cesta mezi nádražím a křižovatkou se státní silnicí 
mezi Hustopečemi a Břeclaví a okolí hřiště TJ Sokol stezka pro pěší a cyklisty 
mezi obcí a rozhlednou Maják včetně okolí školního hřiště

Dobrovolníci byli rozděleni do skupin dle výše uvedených lokalit. Všichni 
obdrželi mapku s vyznačením místa sběru, igelitové pytle na posbíraný odpad 
a gumové rukavice. Celkem 4 vozidla svážela nasbíraný odpad v pytlích do 
obecního sběrného dvora, poskytovala sběračům nové pytle a rukavice a také 

vodu na pití. Materiální podporu akce poskytla obec a NOSRETI reality a.s., 
společnost Hantály a.s. zajistila zdarma vývoz kontejneru s posbíraným odpadem.

Akce dopadla velmi úspěšně. Podařilo se vyčistit všechny vytyčené lokality 
a posbírat několik tun odpadu. Zejména lokalita mezi nádražím a státní silnicí, 

Co tedy TŘÍDIT ? A co je BIOODPAD?

Z domácností: zbytky jídel rostlinného původu, zbytky ovoce a zeleniny včetně 
citrusových plodů, květiny a čajové sáčky, kávový odpad včetně filtrů a ubrousků.

Ze zahrad: tráva, plevel, košťály a celé rostliny, zbytky rostlin, listí, zemina 
z květináčů, seno a sláma, piliny.

Co není bioodpad?

Zbytky jídel živočišného původu, plasty, sklo, kovy, kameny, nebezpečný odpad, 
směsný komunální odpad, stavební odpad, zemina, textil, cigarety, popel a uhlí, 
jednorázové pleny, uhynulá zvířata.

DO ČEHO třídit?

Pro sběr bioodpadu z domácností a zahrad slouží speciální sběrové nádoby 
hnědé barvy označené samolepkou. Nádoby, které připomínají klasické „popel-
nice“ , jsou opatřeny provzdušňovacími otvory a roštem, což zajišťuje oddělení 
kapalné a tuhé části bioodpadu. Tím je omezeno zahnívání a vznik zápachu. 
Díky vysychání ztrácí bioodpad již v nádobě část své hmotnosti a uvolňuje tak 
prostor pro další materiál.

Svoz je prováděn ve 14ti denním cyklu standardními svozovými auty uprave-
nými tak, aby nedocházelo k vytékání tekutin uvolněných z bioodpadu. Materiál 
je ukládán na centrální kompostárnu do Velkých Pavlovic. Kompostování 
probíhá v pásových hromadách na volné vodohospodářsky zabezpečené ploše.

Vzniklý kompost je certifikován jako průmyslové hnojivo a je možno ho zpět 
využít pro potřeby občanů obce.

Svoz komunálního odpadu

Úklid Zaječí
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která se letos čistila poprvé, byla velmi znečištěná. Tento jev svědčí o tom, že 
pravidelný úklid ostatních lokalit již pomohl vyčistit odpad, který se zde hro-
madil po mnoho let, a následným pravidelným úklidem stačí pouze „dočišťovat“ 
odpad nahromaděný během uplynulého roku. Je vidět, že díky sběrnému dvoru, 
kde je možné zdarma odpad uložit a veřejně přístupným kontejnerům na tříděný 
odpad, ubylo černých skládek v okolí obce. Věřím, že se mění i vztah obyvatel 
k této problematice a v naší obci se nenajde nikdo, kdo by byl schopen vyvézt do 
přírody odpad, když jej může ekologicky zlikvidovat právě ve sběrném dvoře. 
I tak jsou stále nálezy sběračů neuvěřitelné. Zbytky uhynulých zvířat v igelitových 
pytlích hovoří za vše, o odpadcích od rybářů (u kterých by člověk předpokládal 
kladný vztah k přírodě) vyhozených za jízdy přímo z okýnka auta, kdy jsme 
následně schopni přesně identifikovat, co rybář během svého pobytu u vody 
vypil a snědl, ani nemluvě. I tak ale spatřuji v této oblasti pozitivní trend. Sami 
jste si zajisté všimli, jak okolí obce prokouklo. Nikde Vás již během procházek 
nestraší černé skládky a hromady odpadků mezi zelení a na to jsem patřičně 
hrdá. Během pěti let se nám ve spolupráci s obcí podařilo zlepšit prostředí, ve 
kterém žijeme a vyčistit tento kout přírody od desítek tun odpadů. Za to patří 
můj dík všem, kteří se v uplynulých letech do této akce zapojili. Je to důkazem 
toho, že nejsme vůči svému okolí lhostejní.

Úsilí a píle všech účastníků byla po skončení úklidu po zásluze odměněna 
vychlazeným pivem a uzenou klobásou v areálu TJ Sokol. Hřálo nás nejen stále 
svítící slunce, ale hlavně pocit z dobře vykonané práce. Ještě jednou děkuji 

všem, kteří se zapojili, a věřím, že se nám podaří tuto akci v naší obci zachovat 
a získat pro ni ještě více dobrovolníků.

Co jsme prožili v mateřské škole od ledna do června

Bc. Hana Sedláčková, učitelka MŠ

V lednu žila MŠ projektem „ Sněhuláci pro Afriku“, který byl obzvlášť napí-
navý tím, že dlouho skoro žádný sníh nebyl. Nakonec vše dobře dopadlo (viz. 
článek uč.Kmoníčkové).

Další lednovou událostí v naší školce byla návštěva pana Varmuži za Myslivecké 
sdružení. Děti si mohly prohlédnout zajímavosti z našich lesů (parůžky, vycpaná 
sova, velká borová šiška) a na památku dostaly obrázky s lesními zvířátky.

 Ve školce nejen přijímáme návštěvy, ale také se na ně vydáváme. Proto ve 
spolupráci s paní učitelkou Zemanovou ze ZŠ se naši předškoláci mohli podí-
vat na ukázkovou vyučovací hodinu v první třídě. Vyzkoušeli si, jak funguje 
interaktivní tabule a školáci nám předvedli, jak se učí číst a počítat.

V březnu jsme zahájili plavecký kurz v Hustopečích, který obsahoval deset 
lekcí. Jezdili jsme většinou ve čtvrtek ráno. Paní instruktorky se dětem v bazénu 
věnovaly s patřičnou obezřetností tak, aby si děti vodu oblíbily a nebály se jí.

Od dubna nám také fungují nové webové stránky, kde najdete veškeré informace 
o MŠ. Webová adresa www. mszajeci.cz. Novinkou je připojení na facebook, 
kde najdete fotky a informace o tom, co v MŠ bylo i bude.

Jako loni, tak i letos jsme se zúčastnili Velikonočního jarmarku v tělocvičně 
ZŠ. U vyčleněných stolečků nabízely paní učitelky pomoc při výrobě krásných 
velikonočních dekorací a děti ze školky nám připravily veselé obrázky, které 
posloužily k výzdobě.

Velkým očekáváním pro naši školku je každým rokem zápis nových dětí. 
K letošnímu zápisu pro školní rok 2015-16 se dostavilo 20 nových dětí se svými 
rodiči. Ve školním roce 2015/16 bude MŠ navštěvovat 70 dětí, z toho se bude 
vzdělávat 20 předškolních dětí na odloučeném pracovišti v budově ZŠ Zaječí.

Pro stávající děti ve školce jsme ve spolupráci se Sdružením rodičů při MŠ 
připravili 2. čarodějnický slet. Na zahradě mateřské školy čekaly na děti různá 
stanoviště s úkoly, tancování v kostýmech a novinkou byl i čarodějnický oheň 
s opékáním špekáčků.

Ve čtvrtek 30. 4. jsme přijali pozvání z Vinařství NOSRETI. Všechny děti 
měly možnost vyzkoušet (pod bedlivým dohledem pana instruktora) nejnižší 
patro lanového centra. Tuto nabídku sice všichni nevyužili, ale to, co si nikdo 
nenechal ujít, byl dárkový balíček sladkostí od organizátorů. Děkujeme.

Květen je podle kalendáře vyhrazen k slavení svátku matek i svátku rodiny, 
proto jsme pozvali ke školce všechny maminky a blízké příbuzné, aby jim děti 
předvedly krátké pásmo v kostýmech kominíků a kominic.

S ohledem na hodně malé děti v naší školce plánujeme letos kulturní progra-
my přímo v budově MŠ, mezi které patří i koncert a představení maňáskového 
divadla Šikulka. 

V červnu jsme absolvovali velmi zdařilý výlet do nedaleké Lednice za princem 
Bajajou. Čekala nás pohádka, kde Bajaja bojoval na koni a v opravdové zbroji. 
Děti si mohly vyzkoušet spoustu činností a řemesel z doby, kdy žili princové 
a princezny.

Na konci června jsme se rozloučili s našimi předškoláky ve školce také v rámci 
školní akademie. Děkujeme, že jste se na nás přišli podívat a oslavili s námi 
nejen konec školního roku, ale take začátek letních prázdnin.

Úklid Zaječí

Opékaní špekáčků

Výlet do Lednice

Velikonoční jarmark

Z lanového centra
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Sněhuláci pro Afriku v jeden den 
- po celé České republice pomáhají dětem

Mirka Kmoníčková, učitelka MŠ

V letošním roce se naše MŠ rozhodla zapojit do projektu „ SNĚHULÁCI PRO 
AFRIKU“, jehož záměrem bylo pomoci dětem v Africe dostat se ke vzdělání. 
Cílem této jednorázové akce v celorepublikovém rozsahu bylo v závislosti na 
sněhových podmínkách postavit co nejvíce sněhuláků. Pomoc spočívala v tom, 
že za každého nahlášeného sněhuláka se uhradilo startovné ve výši 50 Kč. 
Sbírka byla následně využita na nákup a převoz potřebných pomůcek a kol pro 
gambijské děti, kterým se tak ulehčí dosažení základního vzdělání. I přesto, že 
sněhové podmínky u nás nebyly ideální (sněžení bylo záležitostí jen některých 
regiónů ) a my tak nemohli stavět ze sněhu, udělali jsme si sněhulákovský 
program ve třídách. Při společném sněhulákování jsme zažili mnoho legrace, 
děti zapojily svoji fantazii, radost z tvoření. Na nádvoří MŠ jsme si na závěr 
společně zatančili a zazpívali. Podařilo se nám vybrat částku 3950 Kč a tímto 
bych chtěla poděkovat všem, kteří se o ni zasloužili – rodičům, pedagogickým 
a provozním zaměstnancům MŠ. Celá akce byla prezentována v médiích, mohli 
jsme tak ukázat republice, že se MŠ umí spojit, bavit a pomoci prospěšné věci. 
Tento projekt hodnotíme jako velmi zdařilý

Poděkování ředitelky MŠ
Jana Hádliková

Končí další školní rok a je na místě bilancovat. Děkuji rodičům a zaměstnan-
cům MŠ za spolupráci, osobní jednání, skvěle odvedenou práci, společné akce 
a projevený zájem o rozvoj mateřské školy.

V letošním roce vyzdvihuji práci Sdružení rodičů, které se aktivně podílelo na 
získání finančních prostředků pro děti svojí pomocí při pořádání akcí pro děti 
a hledáním sponzorských darů. Finanční prostředky byly investovány účelně 

- nákup mikulášských balíčků, knih pro nejstarší předškoláky, zajištění prohlídky 
záchranářské i policejní techniky, zakoupení dětských dopravních prostředků 
a proplacení autobusové dopravy na výlet do Lednice. Touto cestou jim jménem 
dětí děkuji za finanční podporu, dosavadní práci, spolupráci a nápady, které 
Sdružení přináší. Všichni se Těšíme na další spolupráci v novém školním roce. 
Jsme rádi, že se Vámi můžeme pyšnit!

Děkuji paní starostce, zastupitelům, zaměstnancům obecního úřadu 
a místním organizacím za spolupráci. Osobně děkuji za poctivě odvedenou 
práci a spolupráci paní učitelce Boženě Prchalové a školnici Věře Hájkové, 
které odchází na konci letošního školního roku do zaslouženého důchodu. Za 
všechny zaměstnance Vám přeji, aby jste si důchodu ve zdraví co nejdéle užily.

Přeji všem krásné léto, příjemné prožití dovolených a dětem šťastný vstup 
do nového školního roku.

Z dění ve škole

Mgr. Michaela Ševčíková, učitelka ZŠ

Žáci se svými vyučujícími podnikli několik neobvyklých výprav: v lednu se 
7., 8. a 9. třída procvičila v angličtině na divadelním představení “Henry and 
six wives”. V únoru se 4. a 5. třída vydala pomyslně do 14. století zjistit, co se 
tehdy nosilo, čím se platilo a prohlédnout si korunovační klenoty. V dubnu se 
všichni žáci školy zúčastnili v Mikulově pořadu o Keně a Ugandě. Žáci 2., 3. 
a 4. třídy strávili týden 18. – 22.5. v Radostíně nad Oslavou na “Škole v přírodě”.

Do Zaječí za námi přijely i milé návštěvy jako například paní Mgr. Dana 
Růžičková, knihovnice s poutavým vyprávěním o tom, jak krásné a zajímavé 
mohou být básně.

Formou různých projektů jsme oslavili “Světový den vody”, sledovali částečné 
zatmění Slunce a provedli tradiční úklid kolem školy na “Den Země”.

Proběhla školní kola řady soutěží – přírodovědné, matematické, recitační 
a olympiáda z českého jazyka (Karolína Balášová postoupila do okresního kola). 
Ve výtvarné soutěži byli žáci školy úspěšní v okresním i krajském kole (okresní 
kolo: Barbara Svobodová – 1. místo, Natálie Hřibová – 2. místo, Natálie Švan-
carová – 3. místo; krajské kolo – Barbara Svobodová – 3. místo), v oblastním 
kole dopravní soutěže obsadili 1. místo Tomáš Janeček, Lukáš Belička, Barbara 
Svobodová, Tereza Chaloupková.

Žáci 6. a 7. ročníku se 23. 6. 2015 zúčastnili výukového programu na SOŠ 
a SOU Hustopeče. Zaměřili se na různé formy dýchání a dýchací soustavu 
člověka. V soutěžních skupinkách skládali puzzle, vyráběli plakáty, luštili 
křížovku, odpovídali na testové otázky a plnili ještě další zajímavé úkoly.

Mgr. Drahomíra Tůmová, učitelka ZŠ

Žáci 9. ročníku se 6. 5. 2015 zúčastnili workshopu na Židovské Obci v Brně k 70. 
výročí konce 2. světové války. Pátrali po osudech čtyř židovských přeživších. 
Na závěr programu shlédli dokument Olgy Sommerové „Hořký návrat z pekla“.

Mgr. Alena Medková, učitelka ZŠ

Tomáš Janeček, Lukáš Belička, Barbara Svobodová a Tereza Chaloupková - 
družstvo starších žáků v úterý 12. 5. 2015 bojovalo v pěti disciplínách (jízda 
zručnosti, test z pravidel silničního provozu, zdravověda, práce s mapou a jízda 
po dopravním hřišti) s šesti družstvy z okrsku Hustopeče. A byli úspěšní! 
Tomáš Janeček byl dokonce nejlepším za všech 24 účastníků soutěže. Všichni 
si odnesli pěkné ceny a zajistili si účast v okresním kole, které proběhlo 28. 5. 
2015 v Břeclavi. Soutěž se konala na nově otevřeném hřišti v areálu za bývalým 
cukrovarem. Z devíti družstev ve starší kategorii jsme se umístili na pátém místě.

Velká pochvala patří Tomáši Janečkovi za 1. místo v kategorii starší žáci. Z 36 
účastníků získal nejmenší počet trestných bodů. Od dopravního inspektorá-
tu dostal hodnotné ceny. Gratulujeme!!!

Mgr. Vlastimil Cymorek, učitel ZŠ

Ve čtvrtek 14. 5. 2015 se vybraní žáci naší školy zúčastnili Májového běhu 
v Dolních Věstonicích. Závod byl rozdělen do několika kategorií, naši žáci 
závodili v následujících kategoriích: 1. třída – chlapci (Ondřej Leinter, Jiří Še-
besta), 2. třída – chlapci (Mikuláš Strýček, Simon Herůfek), 4. a 5. třída – dívky 
(Kristýna Chaloupková), 4. a 5. třída – chlapci (Vojtěch Moravec, Dominik 
Kocourek, Tomáš Smutný), 6. a 7. třída – chlapci (Tomáš Pátek, Štěpán Knebl, 
Sebastien Pešta, Samuel Furch). Všichni žáci podali skvělý výkon, bojovali až 
do konce. Nejlepších výsledků dosáhli Jiří Šebesta (3. místo), Ondřej Leitner 
(2. místo) a Samuel Furch (1. místo). Všem zúčastněným děkuji za skvělou 
reprezentaci naší školy.

Mgr. Alena Krontorádová, Mgr. Alena Harmáčková, 
Mgr. Michaela Dobiášová, Mgr. Vlastimil Cymorek, učitelé

Den dětí jsme na naší škole strávili většinou v nedaleké Lednici. Část odváž-
livců se sem vydala spolu s panem ředitelem a panem učitelem Cymorkem na 
kole a zbytek přijel autobusem. Program byl pro žáky rozdělen.

Žáci, kteří jeli do Lednice na kole, se cestou zastavili u fotovoltaické elektrárny 
u vodní nádrže Nové Mlýny, poté se v obci Nové Mlýny podívali na pomník, 
který byl postaven obětem tragické události z roku 1936, kdy se na školním 
výletě utopilo v řece Dyji několik žáků. Dále cesta pokračovala do Bulhar, 
kde se žáci podívali na vodní elektrárnu a rybí přechod. V Lednici se všichni 
žáci občerstvili, prohlédli si zámek a zahradu, nabrali nové síly a vyrazili na 
zpáteční cestu do Zaječí.

Na komentovanou prohlídku parkem se ve dvou skupinách vydali žáci 1., 2., 
3. a 5. třídy. Prohlídku vedla PhDr. Eva Řezáčová a dětem za pomoci různých 
úkolů přiblížila poklady parku. Objevili jsme zde i našeho největšího brouka 

- roháče. Podívali jsme se také na poškození stromů, které způsobily larvy 
tesaříka obrovského a prohlédli jsme si i dřevokaznou houbu - sírovec. Za po-
moci frotáže děti zjistily, jakou strukturu mohou mít kůry stromů v zámeckém 
parku. Po prohlídce jsme měli také čas na malé občerstvení v podobě zmrzliny.

Žáci 6., 7. a 9. ročníku navštívili v zámeckých jízdárnách expozici „Krajinou 
zahrad“ věnovanou krajinářskému umění, vývoji krajiny Lednicko-valtického 
areálu od doby ledové a prvotního osídlování po současnost. Na mnoha fo-
tografiích, mapách a modelech je zdokumentováno vytváření místní krajiny 
převážně rodem Lichtensteinů, viděli jsme původní mramorové žlaby, ukázku 
koňského stání a modely koní, jež si knížecí rod vyšlechtil. Podívali jsme se 
i na vývoj výstavy zámku a parku až po dnešní podobu s anglickým parkem.

Mezinárodní den dětí se osmáci rozhodli oslavit výletem na lasergame do Brna. 
Ochotný personál nám vysvětlil ovládání zbraně a pomohl s upevněním vesty 
a už jsme se mohli vrhnout do arény. Dvě patnáctiminutové hry nám bohatě 
stačily, zpět na slunce jsme vyšli sice zpocení a unavení, ale nadšení. Při další 
možné příležitosti sem rádi pojedeme znovu.

Ludmila Vojtěšková, Mgr. Lenka Spěváková 

Ve výtvarné soutěži na téma „Požární ochrana očima dětí“ získala 1. místo 
Tereza Smitková (8. tř.), 2. místo Barbara Svobodová (7. tř.), 3. místo obsadil 
Filip Široký (9. tř.),

ZŠ na závodech - Dolní Věstonice
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Škola v přírodě – rekreační středisko Záseka

Mgr. Alena Medková, učitelka ZŠ

„Poznej děti z celého světa“ – bylo téma letošní školy v přírodě, které se zú-
častnilo 31 dětí z 2., 3. a 4. třídy naší školy s učitelkami paní Alenou Medkovou 
a Eliškou Brúčkovou, vychovatelkami – maminkami paní Dobešovou a paní 
Buchtovou a zdravotnicí paní Pavlíčkovou. Celý týden jsme se o děti zodpo-
vědně staraly a připravily jim zážitkový program. Děti se každý den seznámily 
s jednou rasou lidí – bílou, černou a žlutou. Tematicky jsme zpívali písně, dělali 
výrobky, tančili, vařili čaj z lesních bylin, hráli míčové hry, stavěli domečky 
v lese a ti nejodvážnější absolvovali stezku odvahy.

Také jsme byli na polodenním výletě ve Žďáru nad Sázavou a na Zelené hoře. 
Pro letošní školu v přírodě jsme vybrali krásné a čisté prostředí Českomoravské 

vysočiny v RS Záseka v Radostíně nad Oslavou, kde se dětem ulevilo od letos 
obzvlášť zaprášeného Zaječí. Děti se na školu v přírodě těšily a tak doufáme, 
že byly spokojené a budou na ni rády vzpomínat.

Dětský den

PharmDr. Ivana Kyzlinková, členka zastupitelstva obce

V neděli 7. 6. pořádala obec ve spolupráci s SK Zaječí na hřišti u školy dětský 
den na téma „Z pohádky do pohádky“.

Již ve 13 hodin se ve sportovně kulturním areálu sešli dobrovolníci, kteří 
chystali zábavné úkoly a občerstvení pro děti. Sluníčko pálilo velmi usilovně 
a tak jsme mohli od 14 hodin přivítat první malé návštěvníky, kterým paní 
starostka rozdávala u vstupu malou hračku a kartičku s úkoly.

Pro děti bylo připraveno několik stanovišť s pohádkovou tematikou-účastníci 
například chytali na udici zlaté rybky, které vyrobil pan Jiří Štefka, procházeli 
slalomem ve vysokých holínkách podobně jako Kocour v botách, malovali, 
poznávali pohádku podle obrázků, zahráli si na princeznu Koloběžku a plnili 
další úkoly. Po splnění všech disciplín dostal každý balíček se sladkostmi 
a drobnými dárky.

Po třetí hodině nás navštívili policisté z dopravního inspektorátu, kteří dě-
tem předvedli policejní vůz, nechali je vyzkoušet si policejní čepici, pouta či 
neprůstřelnou vestu.

V průběhu odpoledne mohly děti dovádět na skákacím hradu, zajezdit si 
na ponících, nechat se proměnit v malé gepardy, tygry, motýlky apod. pro-
střednictvím malování na obličej, prohlédnout si sanitní vůz a povozit se na 
záchranářském lehátku.

Každý malý účastník dostal zdarma párek v rohlíku a pitný režim mohl 
doplňovat limonádou.

Děkujeme sponzorům Jiřímu Masařovi, Mysliveckému sdružení Zaječí-Nové 
Mlýny, firmě PROZAPO a.s. za poskytnutí finančního příspěvku a společnosti 
MIKRO TRADING a.s., AGROTEC a Přemyslu Pálkovi za darování hraček, 
DVD, zpívánek a dalších drobností. Velký „dík“ patří rovněž všem dobrovol-
níkům, bez nichž by se toto krásné odpoledne nemohlo uskutečnit.

Vzhledem k opravdu horkému počasí přišlo o něco méně dětí než minulý 
rok, ale věříme, že si odpoledne všichni náramně užili a těšíme se na další 
vydařenou akci.

Na kole do LedniceVelikonoční jarmark

Výlet do Žďáru nad Sázavou

Dětský den

Dětský den
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Odkaz Jana Husa

Lidka Létalová

Kdo nezná jméno Jan Hus, jako by nebyl Čechem. 
Toto jméno nás provází od školních let. Život českého 
kazatele máme před očima převážně z historického fil-
mu, kde tuto postavu ztvárnil herec Zdeněk Štepánek.

Zajímavější a hodnotnější pohled na tohoto muže se 
nám skýtá po přečtení nějakého historického románu, 
třeba od Aloise Jiráska. Z románové podoby na Vás 
dýchne život Jana Husa v plné lidské upřímnosti.

V knize M. V. Kratochvíla – HUSITSKÁ KRONIKA – cítíte atmosféru, kdy 
malý Jan opouští rodnou chaloupku v Husinci, za doprovodu své matky. Vede jej 
lesním porostem směrem k Prachaticím. „Teď synáčku dojdeš už sám. Pamatuj 
jediné: Jdeš se učit a poznávat svět. Uč se nejen pro prospěch svůj, ale i proto, 
aby z toho vzešla pomoc pro všechny, kdo v tomto světě trpí, aniž vědí proč“.

A tak syn povozníka začíná svá první studia v Prachaticích. Z Prachatic přišel 
do Prahy. Při studiích posluhoval mistru vysokého učení pražského, Stanisla-
vovi ze Znojma. Ten si po nějaké době všiml, jak se Jan stává čím dál vážnější, 
smutnější, stranící se studentského veselí. „Co tě trápí, synu?“ , zeptal se jednoho 
dne Mistr Stanislav. „Nerozumím tomuto světu“, děl mladý Jan. „Vidím zlo, 
které vzkvétá a dobro, které je pronásledováno. Mocní, draví a krutí nabývají 
bohatství a štěstí a bezbranní, nevinní hynou. Jsem zmaten, Mistře, a smutek 
se klade na mou duši“.

Takové a podobné myšlenky napadaly Jana. A tak, při první jarní neděli, 
roku 1402, kdy poprvé promluvil v roli kazatele v Betlémské kapli, všechny 
tyto myšlenky předestřel před posluchači všech vrstev. Samozřejmě, chudý lid 
bez dechu naslouchal, bohatým začal být Mistr Jan na obtíž. Jako mor šířila se 
slova z kázání v rodné řeči po celém Českém království. Prostým lidem bylo 
zaseto zrníčko pochyb o nutnosti údělu vlastního těžkého života.

Musí to tak být? Betlémských posluchačů přibývalo a přibývalo také stížností 
pražských měšťanů na Husa. Tehdy Mistr ještě požíval ochranu samotného 
krále Václava IV. I královna Žofie naslouchávala se zaujetím betlémská kázání. 
Jenže k papeži to Říma přišly zvěsti z Prahy a Království české bylo označeno 
za kacířské.

Co popudilo Mistra Jana Husa ještě více, bylo zavedení prodeje odpustků 
papežskými komisaři. Od krále se čekala podpora Říma a z jednání pořádku 
v Čechách. Při nedělním kázání Hus rozhořčeně odsoudil prodej odpustků: „Jako 
hejno krkavců snesli se prodavači odpustků na naši zemi, aby vyklovali kde 
jaké zrnko zlata a stříbra … V touze po bídném mamonu, dopouštějí se hříchu 
nejtěžšího – odpuštění vin … S nebeskou milostí kupčí jako kramáři. Chceš 
lhát, krást, loupežit? Zaplať! Chceš vraždit? Zaplať a bude ti odpuštěno.“ …

Dav posluchačů zaburácel a žádal zrušení odpustků. V Praze nastaly nepokoje. 
Radní se rozhodli tvrdě zakročit. Zajali tři mladé tovaryše, kterým nechali 
pro výstrahu setnout hlavy. To lid pobouřilo ještě více. Králi Václavovi je 
vytýkáno, že si s kacíři neumí poradit. A tak Jan Hus ztrácí ochrannou ruku 
krále Václava IV. Je podvodně vylákán na koncil do Kostnice. Tam prý může 
předvést universitním ministrům svoji „pravdu“. To mu bohužel nebylo dáno. 
Byl po příjezdu do Kostnice zajat a uvězněn.

6. července 1415 - osud jeho zpečetěn! Přivázán ke kůlu – nabízeno mu bylo: 
„Odvolej a život si zachováš“. Ale jak mohl pravdu, kterou celý život kázal, 
odvolat. Jeho smrtí, jak se bláhově domníval, ustane hrozba křižáckého tažení 
proti kacířským Čechám. Upálení Mistra Jana Husa pozvedlo lid k mnohaletému 
husitskému tažení v čele s Janem Žižkou.

Hluboce si Jana Husa vážím. Žijeme v době, kdy slovo dané neznamená nic! 
Rychle zapomínáme na temnou historii našeho národa. Jsme nepoučitelní. 

„Lidé“ , jak říká sám Hus, „..za mrzký peníz, či v touze po bídném mamonu, 
dopouštějí se hříchů…“

Neberme tedy státní svátek 6. července jen jako den, kdy nemusíme do práce, 
ale jako vzpomínku oběti dané Mistrem Janem Husem všem slušným a poctivým 
lidem. Pokusme se, aby slovo PRAVDA mělo tu váhu, kterou do ni betlémský 
kazatel vkládal. 600-ti sté výročí pálení Jana Husa buď nám výzvou.

Akce spojené s výročím

Výstava „Mistr Jan Hus a jeho svět“ se uskuteční v Národním archivu v Praze 4 
ve dnech 26. až 30. června. Zpřístupní dosud většinou neprezentované originály 
unikátních dokumentů týkajících se Jana Husa a doby, v níž žil.

Město Husinec u Prachatic pořádá ve dnech 3. až 6. července tradiční Husovy 
oslavy v historickém centru Husova rodiště. Čtyřdenní program „Náš Mistr 
Jan – zemřel, aby žil“ je postaven tak, aby si v něm „to své“ našel úplně každý. 
Hlavním dnem samozřejmě zůstává šestý červenec, tedy pondělí, letos s celo-
denní náplní. Více na www.husinec.cz/mistr-jan-hus/600-let/.

11. července se na pražském žižkovském vrchu Vítkově, kde v červenci roku 
1420 porazila hrstka husitských bojovníků přesilu křižáckého vojska, uskuteční 
středověká slavnost v duchu husitských tradic, určená pro širokou veřejnost 
i pro rodiny s dětmi. Akce, na kterých bude připomenuto 600. výročí upálení 
Mistra Jana Husa pořádá Městská část Praha 3.

Tříkrálová sbírka 2015 – poděkování

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

Konec vánočních svátků bývá v naší obci již tradičně spojen s celonárodní 
tříkrálovou sbírkou Charity České republiky. V letošním roce vás mohlo na-
vštívit pět skupinek dětí s maminkami, kterým jste darovali do kasiček celkem 
18.541,- Kč.

Děkujeme všem, kteří vlídně přijali koledníky a přispěli do jejich pokladni-
ček. Stejné díky patří i samotným koledníkům, kteří věnují nezištně svůj čas 
ve prospěch pomoci druhým. Získané prostředky budou použity pro přímou 
pomoc potřebných a přispějí k udržení a rozvoji sítě sociálně zdravotních 
služeb v našem regionu.

Vaše dary budou využity na rozvoj a realizaci projektů Oblastní charity Břeclav:
– Charitní ošetřovatelská služba – zabezpečuje odbornou zdravotní péči lidem 

v jejich přirozeném domácím prostředí.
– Charitní pečovatelská služba – služba poskytovaná seniorům a zdravotně 

postiženým občanům, kteří z různých důvodů potřebují k zajištění běžného 
života pomoc druhé osoby.
– Domov sv. Agáty pro matky s dětmi – pomáhá matkám s dětmi v krizových 

situacích.

Noc kostelů 2015

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

Poslední květnový pátek v podvečer se opět otevřely dveře našeho krásného 
secesního kostela sv. Jana Křtitele. Tradičně nás čekal kulturní program, ve 
kterém bylo místo pro dvě pohádky v podání dětí z dramatického oboru 
ZUŠ Břeclav a také pro hudbu, kterou jsme si užili v podání skupin AVLIJA 
a POPOJEDEM. Náš kostel během večera navštívilo celkem 170 občanů 
i poutníků, kteří přicestovali z blízkého okolí, ale také z Blučiny, Dolních 
Bojanovic či Šitbořic. Většina z nich překonala strach a vydala se podívat do 
věže na krásný výhled do okolí, který nám tentokrát umožnilo slunečné počasí. 
Děkujeme všem, kteří přišli a také Obci Zaječí a panu Vladimíru Zborovskému 
za finanční a věcnou podporu.

„Ze starých kronik“

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

Vážení spoluobčané, připravili jsme pro vás novou 
rubriku, ve které spolu nahlédneme do starých kronik 
naší obce. Tentokrát vybíráme ze Školní kroniky 
(1945-1980), která je uložena ve Státním okresním 
archivu Břeclav se sídlem v Mikulově. V tomto 
čísle zpravodaje si můžete přečíst článek o tom, jak se naše děti zúčastnily 
školy v přírodě v květnu tohoto roku. Tato tradice má ovšem hluboké kořeny 
v minulosti od prvopočátku „české“ historie naší školy. Vzpomeňme tedy, jak 
se naši prarodiče a rodiče rekreovali tenkrát, pět let po skončení druhé světové 
války, ve školním roce 1950/1951.
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Škola v přírodě 1951
„V podzimních měsících ŽO (žákovská organizace) pomáhala JZD šlapat 

řepné okrajky a sázet mandloně. JZD za to slíbilo, že bude podporovat 
zřízení letní školy v horách, jak navrhl ředitel školy Augustin Roboš. 
V zimních měsících ředitel školy vyjednával s různými MNV horských obcí 
o uvolnění vhodné budovy ke zřízení letní školy. Nejlépe nám vyhovovala 
nabídka MNV v Branné, okres Šumperk. Byla nám přidělena zachovalá 
dvoupatrová budova – hotel čp. 61. Bylo však zapotřebí mnoho úsilí při 
shánění inventáře do ložnic a kuchyně . Všechno však dík obětavosti ředitele 
školy bylo včas připraveno k 28. 4. 1951 tak, že v ten den odjela do Branné 
3. a 5. tř. s učitelem Jaroslavem Bezděkem a ředitelem Augustinem Robo-
šem. Žáci 2. a 4. tř. byli ve škole v přírodě od 1. 6. do 28. 6. 1951. Celkem se 
této akce zúčastnilo 100 žáků. Velmi dobrý výsledek se projevil hlavně při 

vážení dětí, z nichž některé přibralo až 4 kg na váze. Po stránce výchovné 
podařilo se nám vychovat z dětí dobrý kolektiv. Škola v přírodě plnila své 
úkoly didaktické na 100%.“

Tento školní rok byl pro školu výjimečný ve více směrech. Především došlo 
ke změně ve vedení školy – Augustin Roboš nahradil prvního ředitele Josefa 
Buchtu, který byl ONV zbaven funkce. Učitelé z vlastní iniciativy opravili 
a rozšířili rozhlasovou síť do všech tříd. V listopadu však byla škola na 14 dní 
zavřená, protože se rozšířil zánět příušnic. Zajímavostí může být i výlet 5. tř. 
na konci školního roku, kdy žáci odjeli na tři dny do Prahy.

Snad se nám tímto krátkým nahlédnutím do historie podařilo osvěžit Vaše 
vzpomínky nebo vzpomínky na vyprávění Vašich rodičů a prarodičů.

(Zdroj – MZA, Státní okresní archiv Břeclav se sídlem v Mikulově, Školní 
kronika 1945-1980, Fond ZŠ Zaječí, NAD 431, s.20-21.) 

25. Výstava vín s ochutnávkou 4. dubna 2015

ZO Českého zahrádkářského svazu Zaječí

Velikonoční sobota byla opět příležitostí k představení a ochutnávce vín 
místních i přespolních vinařů. Šampionem výstavy v odrůdě bílých vín bylo 
Rulandské šedé výběr z hroznů z Vinařství Šabata s.r.o. Zaječí, v odrůdě “rosé” 
to byl Cabernet Moravia pozdní sběr od Jana Pavlici ze Zaječí a v odrůdě čer-
vené se stal šampionem Cabernet sauvignon, pozdní sběr, ročník 2006 pana 
Bohumila Nováka. Zvláštní cenu starostky obce získal Sauvignon, pozdní sběr 
Leoše Buchty.

Poděkování patří všem vinařům za poskytnuté vzorky, degustátorům za 
odpovědné hodnocení vín a sponzorům za podporu této akce.

Zaječské otevřené sklepy podruhé

Vinaři Zaječí

Rok se s rokem sešel a naši obec čekal druhý ročník vinařské akce „Zaječské 
otevřené sklepy“. Intenzivní přípravy vyvrcholily v sobotu 23.5.2015. Všechny 
ubytovací kapacity nejen v obci, ale i v blízkém okolí, byly již dlouho předem 
zarezervovány a zájem o vstupenky v předprodeji naznačoval, že první ročník 
se povedl a premiéra zanechala pozitivní dojem nejen ve vinařích, ale přede-
vším v návštěvnících. Překročení magické hranice pětiset účastníků druhého 
ročníku je toho důkazem.

Celá akce vypukla v 9 hodin ráno zahájením prodeje vstupenek v turistickém 
informačním centru. Návštěvníci si zde mohli vyzvednout vstupenky zakou-
pené v předprodeji za zvýhodněnou cenu, případně si zakoupit vstupenku 
bez předchozí rezervace, avšak o 100 Kč dráž. Každý majitel vstupenky byl 
vzápětí vybaven nezbytnou taštičkou na krk, tentokrát ve vínové barvě, která 
obsahovala vše potřebné: skleničku na víno s logem letošní akce, plánek obce 
se všemi vinaři, degustačního průvodce po vinařstvích a hrací kartu. Tato 
karta slouží pro sbírání razítek v jednotlivých vinařstvích, což návštěvníkům 
usnadňuje orientaci v tom, kde všude již byli, ale především jim dává možnost 
zúčastnit se večerního losování o hodnotné ceny jak jinak než v podobě za-
ječského vína. Každý účastník navíc obdržel lahev vody, aby mohl dodržovat 
pitný režim i v oblasti nealkoholických nápojů. Takto vybaveni mohli všichni 
příznivci zaječského vína vyrazit na trasu.

Na návštěvníky letos čekalo celkem 18 zastavení, z čehož bylo 17 vinařství 
a rovněž stánek zaječských malovinařů, jejichž vína byla prezentována u kaplič-
ky Sv. Floriána. Přesuny mezi vinařstvími i letos usnadňoval Zaječský expres. 
Ten se rovněž postaral o ranní dovoz návštěvníku z nádraží a přilehlých obcí 
a večer rovněž o jejich odvoz. Po uzavření vinařství v 18 hodin akce pokračo-
vala májovou zábavou s hudbou, která se kvůli nepřízni počasí odehrávala ve 
velkém sklepě vinařství Nosreti.

Jednotlivá vinařství se i v letošním roce snažila nabídnout kromě dobrého 
vína také něco k zakousnutí, k poslechu či k potěše oka. Návštěvníci tak i letos 
mohli narazit na cimbálku, zpívající mužáky či harmonikáře, ochutnat tradič-
ní vydatné jihomoravské speciality a pokochat se pohledem na místní kroje. 
Novinkou pak byly vinařské zástěry, které všichni vinaři obdrželi a na jejichž 
pořízení přispěla obec Zaječí.

Vinaři přípravu ani letos nepodcenili a umožnili tak všem návštěvníkům po-
znat kouzlo jižní Moravy. Všeobecnou dobrou náladu a úsměvy na tváři všech 
zúčastněných tak nemohl pokazit ani vytrvalý déšť, ani rozkopané a blátivé 
cesty v obci. To dobré totiž našli ve víně a v místních lidech, kteří jim v praxi 
předvedli, co znamená pověstná jihomoravská dobrosrdečnost a pohostinnost. 

Všem patří velké poděkování.

Vše je připraveno k hodnocení – přehledné seznamy, sklenice, voda i chléb a sýr

Otevřený sklep u Čermáků

Otevřené sklepy na Vinařské
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Zaječský Sokol oslaví 70 roků od svého založení

Josef Ševčík, jednatel

V původních stanovách Tělovýchovné jednoty Sokol Zaječí stojí, že se tato 
dobrovolná organizace přihlásila ke své činnosti ihned po 2. světové válce, na 
podzim roku 1945. Znamená to, že právě letos je tomu sedmdesát let co zaječští 
sokoli zahájili svoji činnost, což je určitě důvod k oslavě. V současné době pro-
cházíme obecní kroniky a pátráme mimo jiné po zakládajících členech, abychom 
celou historii co možná nejpodrobněji zdokumentovali do připravované brožury, 
kterou u této příležitosti chystáme vydat. Mezi prvními jmény zakladatelů jsou 
Bohuslav Medek, Jaroslav Pálka, bratři Schäfferové a Zdeněk Houžva. Podařilo 
se nám získat již řadu dobových fotografií především z fotbalového dění, které 
je od počátku vzniku Sokola stěžejní činností.

S poválečným fotbalem se v Zaječí začínalo na hřišti v lokalitě U vily, zhruba 
tam, kde dnes stojí areál vinařské firmy. Na tomto hřišti si fotbal, coby aktivní 
hráči, pamatují například František Dvořák a Josef Lebloch st. V roce 1953 bylo 
dobudováno nové hřiště tam, kde je dnes. Šatny hráčů byly nainstalovány do 
prostor bývalé sokolovny (později kinosálu), což někteří ještě pamatují. „Na 
hřiště jsme běhali uličků, kolem které byly trnky. Někteří se nacpali trnkami tak, 
že potom ani nedohráli,“ vzpomíná na tuto dobu Ladislav Pálka. Daleko více 
pamětníků je na pozdější dobu, kdy byla „kabina“ fotbalistů zřízena u Žůrků 
na dvoře s pumpou na vodu, která složila místo sprchy. 
Manželé Žůrkovi byli řadu let poctiví a svědomití hos-
podáři. Hřiště se v té době seklo kosou a na trávu si sem 
chodili se srpem i chovatelé králíků z blízkého okolí. 
Nepřehlédnutelný chodník napříč hřištěm byl němým 
svědkem toho, kudy si pracovníci blízkého JZD krátili 
cestu do práce.̈

K hřišti byly posléze postaveny kabiny, ale radikální 
obrat nastal po roce 1982 kdy se započalo s odvodněním 
hřiště a následným zatravněním. Zvětšena byla i kapacita 
kabin, které vydržely až do roku 2012. Díky třímilio-
nové dotaci z Ministerstva financí ČR, půlmilionové 
dotaci od obce a 200 tisíc korun od Jihomoravského 
kraje byly kabiny zrekonstruovány a radikálně zvětšeny. 
Dnes jsou kabiny pro hráče o čtyřech velkých šatnách 
s vlastní sprchou a WC. Šatnu se sprchou a WC mají 

i rozhodčí. Je zde klubovna, hospodářská místnost, garáž na sekačku trávy 
a WC pro diváky. Za sedmdesátiletou historii Sokola to byla zatím největší 
zrealizovaná investiční akce.

Poděkovat je především třeba paní Jaroslavě Schejbalové, tehdejší předsedkyni 
okresního svazu ČSTV v Břeclavi, která nám pomohla při zajištění státní dotace. 
O 200 tisíc z kraje se zasloužil tehdejší krajský zastupitel pan Jiří Kadrnka 
a v neposlední řadě je nutné poděkovat zástupcům obce, kteří sokolům poskytli 
potřebnou finanční spoluúčast. Velký dík zajisté patří i firmě Ivo Kucín, která 
se do rekonstrukce pustila s příslibem, že zaplaceno bude až po realizaci, což 
bylo pro celé dílo klíčové. Svým nesmazatelným dílem k rychlé realizaci přispěl 
i Ing. Václav Cichra, který nám v rekordně krátkém čase dodal nezbytný projekt. 
Dnes můžeme směle tvrdit, že je areál s fotbalovým hřištěm na úrovni, která 
patří v rámci okresu k těm lepším. Jistě tomu přispělo i vybudování tanečního 
parketu, na který se přesunuly tradiční krojované hody.

Ale více již o dění v Sokole v připravované brožurce, se kterou se můžete 
seznámit v den hlavních oslav, což je sobota 29. srpna 2015. Pro naše nejmenší 
připravujeme sportovní dopoledne, na kterém nebude chybět autogramiáda 
hvězdných fotbalistů Zbrojovky Brno a hokejové Komety. Odpoledne bude 
patřit fotbalu dospělých a besedě u cimbálu, při které bude poděkováno všem 
zasloužilým funkcionářům, trenérům i hráčům. Věříme, že se v tuto sobotu 
sejdeme na zaječském hřišti v hojném počtu a důstojně tak oslavíme kulaté 
narozeniny místního Sokola.

Rybáři Zaječí – zpráva o činnosti

Mgr. Marcel Stratilík, místopředseda místní organizace

Vážení spoluobčané, rybáři, kamarádi, dovoluji si Vás informovat prostřed-
nictvím radničních listů o činnosti spolku za první pololetí kalendářního roku 
2015. Nejdříve zmíním činnost výboru, která se soustředila na jednání se 
společnostmi Cemex Sand, k.s., Povodí Moravy, s.p., Státní pozemkový úřad, 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových, obcí Zaječí aj. Cílem 
zmíněných jednání bylo získání nové vodní nádrže včetně přilehlých ploch, 
tolik potřebných pro zázemí dětí a mládeže. Velkým přínosem bylo jednání se 
společností Cemex Sand, k.s. a obcí Zaječí, jehož výsledkem je pronájem nově 
vytvořené vodní plochy v souvislosti s těžbou štěrku v lokalitě louky o velikosti 
cca 0,7 ha, která bude sloužit výhradně pro činnost dětí a mládeže. Našim zá-
měrem je u tohoto rybníku umístit i tzv. mobilní buňku, případně vytvořit jiný 
vhodný přístřešek či chatku, abychom umožnili činnost rybářského kroužku 
i v případě nepříznivého počasí. Dalším úkolem výboru je zajistit u zmíněného 
rybníku oplocení a zajištění většího bezpečí a eliminace pytláctví. Zahájena byla 
proto potřebná jednání na stavebním úřadě v Podivíně. Úspěšně lze hodnotit 
také jednání se zástupci Povodí Moravy, s.p., kde se podařilo zajistit pronájem 
retenční nádrže v k.ú. obce Starovičky, která je v současné době v režimu vody 
místního významu. Po provedení pozemkové úpravy, která v obci Starovičky 
probíhá, je našim záměrem tuto lokalitu nechat vyhlásit jako samostatný rybářský 
revír. Jedním z nejdůležitějších dlouhodobých úkolů je dokončení další etapy 
rekonstrukce bývalé Moštárny. V tomto objektu je v současné době zrekon-
struována klubovna a sociální zařízení. Našim plánem je dokončit v letošním 
roce opravy vnitřních prostor a také části skeletu budovy. Na zmíněné opravy 
byla schválena z rozpočtu obce na rok 2015 zastupitelstvem obce dotace. Touto 
cestou proto děkuji zastupitelům obce za podporu naši členské základny, ale 
i za krok vedoucí k záchraně velmi pěkného objektu bývalé Moštárny, a také 
všem našim členům za jejich obětavý přístup, vloženou energii, a to jak na do 
příprav, tak provedení samotných prácí na Moštárně, neboť zde mnozí odpra-
covali bezplatně desítky hodin v rámci brigádnické činnosti.

Výbor se dále zabýval přípravami na rybářské závody pro dospělé, které 
proběhly dne 6. června 2015 na revíru Dyje 4E Mlýnský v k.ú. Zaječí, na které 
byli pozváni všichni členové a příznivci Petrova cechu. V přípravě jsou také 
rybářské závody pro děti a mládež, které jsou plánovány v době prázdnin, a to 
už v nové, zatím bezejmenné, avšak velmi atraktivní lokalitě. 
„Petrův zdar“

Klubovna rybářů na ulici Školní
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Úspěšná sezóna oddílu stolního tenisu

Milan Hasilík, SK Zaječí

Za členy SK Zaječí - oddíl stolního tenisu chci poděkovat obci za finanční 
výpomoc při vybavení našeho oddílu. Máme nové stoly na stolní tenis a pří-
slušenství, dále trenažer, který je výborným doplňkem především při tréninku 
dětí, stejně dobře ovšem slouží i dospělým členům.

V sezóně 2014-2015, kdy jsme se přihlásili do okresní soutěže, jsme obsadili 
pěkné, bohužel nepostupové třetí místo v okresním přeboru IV. třídy. Jako 
vedoucí chci jednak všem členům oddílu poděkovat za dobrou reprezentaci naší 
obce, ale i za vedení kroužku našich nástupců z řad školáků.

S nejúspěšnějšími členy (žáky) našeho oddílu jsme se zúčastnili instruktážního 
tréninku v MSK Břeclav, za účasti bývalého trenéra české reprezentace Ing. 
Jaroslava Hýbnera, který byl s připraveností našich nejmladších členů spokojen.

Konec sezóny jsme završili turnajem ve stolním tenise pod názvem PRESI-
DENT CUP, který jsme pořádali, a který byl i pro naše hráče úspěšný.

Prvního ročníku se zúčastnilo celkem 16 hráčů. Hosté k nám přijeli z Jevi-
šovky, Brna a Šitbořic.

Příští sezónu v okresním přeboru bychom rádi ukončili na postupovém místě.
Už teď se těšíme na zahájení nové sezóny a na práci s našimi nejmladšími členy.

Starší žáci - Okresní soutěž skupina B
Starší žáci tvrdě bojují a udržují si slušný střed tabulky.
Střelci starších žáků:
David Celik 6 branek 
Tomáš Pátek 5 branek
Lukáš Belička 3 branky
Štěpán Knébl 3 branky
František Hanák 2 branky
Sebastián Pešta 1 branka

Mladší a starší přípravka
Výsledky starších a mladších přípravek FAČR zakázal zveřejňovat, tudíž ne-
známe umístění tabulky našich nejmenších. Přesto děkujeme, jak rodičům, tak 
i dětem za urputné úsilí při reprezentaci naší obce.

Zdroj: http://nv.fotbal.cz/domaci-souteze/kao/jihomoravsky/breclav/index.php

Výsledky sezóny v kopané TJ Sokol Zaječí

Poděkování paní Lýdii Zájedové
Kolektiv keramického kroužku touto formou vyjadřuje poděkování své 
vedoucí, přítelkyni a kamarádce za její profesionální, obětavý a kreativní 
přístup, neboť pod jejím vedením se stále zlepšuje a je na dobré cestě stát 
se téměř profesionálním týmem. Milá kolegyně Lýdie, moc, moc za vše 
děkujeme! 
K velkému poděkování se přidávají i rodiče dětí, které paní Zájedová učí 
základům keramického a kulinářského umění v mimoškolních kroužcích.

SK Zaječí úspěšná sezóna stolních tenistů

„A“ mužstvo – Okresní přebor muži
Po slabším podzimu, kdy naše „áčko“ bylo s 12 body ve spodní části tabulky, 
se dokázalo „vyšvihnout“ na krásné 5. místo a získat tak pěkných 39 bodů.

Střelci „A“ mužstva:
Přemysl Pálka 17 branek
Adam Havlena 7 branek
Lukáš Protivínský 7 branek
Luděk Kubiš ml. 6 branek

„B“ mužstvo – IV. třída skupina „C“
Vzestup zažilo i naše „béčko“. Po dobu několika sezón naše „B“ mužstvo zdo-
bilo spíše „chvost“ tabulky. Stmelením a bojovností se po vzoru „A“ mužstva 
dostalo až na 6 místo.

Střelci B mužstva:
Luboš Kuba 5 branek
Lukáš Pristaš 5 branek
Ondřej Šoška 5 branek
Bohdan Baláš 3 branky
Václav Cichra 3 branky
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Obecní úřad - ceník služeb a poplatků
Služby:
• Kopírování černobílé A4: 2,- Kč jednostranně; 3 Kč oboustranně
• Kopírování černobílé A3: 4,- Kč jednostranně; 6 Kč oboustranně
• Hlášení (1x) v místním rozhlase: 20,- Kč (fyzické osoby - občané Zaječí); 30,- Kč (ostatní)
•  Inzerce v Radničních listech: formát A4 800,- Kč, formát A5 400,- Kč, formát A6 200,- Kč  

formát menší než A6 100,- Kč 

 Správní poplatky:
• Ověření podpisu: 30,- Kč.
• Ověření listiny (1 strana): 30,- Kč
• Změna trvalého pobytu: 50,- Kč
• Povolení ke zřízení sjezdu: 500,- Kč
• Povolení ke zřízení vodovodní přípojky: 1000,- Kč

Místní poplatky:
• Poplatek za psa: 100,- Kč/za 1 rok
• Poplatek za likvidaci komunálního odpadu a BIO odpadu („popelnice“): 

500,- Kč za 1 rok a 1 osobu 
400,- Kč důchodci nad 65 let
200,- Kč studenti na internátech, kolejích atp.
100,- Kč osoby z průkazem ZTP-P

• Za užívání hrobového či urnového místa: 8,- Kč/m2/za 1 rok - platí se na 10 roků předem

Montážní partner společnosti JABLOTRON
Petr Nechuta tel. 773 526 562

Z důvodu stěhování hledám v Zaječí a okolí dům.
Menší opravy nevadí. Volejte nebo pište SMS

na telefon 605 982 553.

INZERCE
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Životní jubilea oslavili 

Leden
Brožková Božena 60 let
Cvrčková Milada 60 let
Prchalová Božena 60 let
Zárubová Milena 60 let
Osička Jaroslav 60 let
Jeřábek Bohumír 65 let

Únor
Polášek Zdeněk 60 let
Kubová Růžena 65 let
Hudcová Marie 70 let
Žďárský Rostislav 75 let
Šmíd Josef 80 let
Tomková Milada 85 let

Březen
Kalivodová Růžena 60 let
Záruba Vlastimil 60 let
Servít Miroslav 70 let
Kadlecová Bronislava 75 let
Kuba Josef  75 let

Duben
Lidický Václav 60 let
Hybelbauerová Jaroslava 65 let
Petrásková Bohumila 65 let
Štefková Irena 65 let
Nečas Ivan 70 let
Pálka Ladislav 70 let

Květen
Průdek Lubomír 60 let
Vajbar Klement 60 let
Pospíšil Miroslav 65 let
Barvíková Marie 70 let
Řezníčková Anna  80 let

Červen
Gogová Jitka 60 let
Balášová Hana  65 let

Vítáme narozené děti

Prokopová Anna
Plotěná Tereza
Sedláček Adam
Ševčíková Pavlína
Polínková Liliana
Fojtík Daniel

Sňatek uzavřeli

Polínková Regina - Cigánek Milan
Štěpánová Alena - Herkus Michal
Ševčíková Ivana - Kerel Jakub

Rozloučili jsme se s našimi 
spoluobčany

Sulová Marie
Krčka Jiří
Štíbor Imrich
Kurdiovský Jan
Petrlová Kamila
Strýček Jiří
Kuba Bedřich
Studený František

Žádáme občany, kteří si nepřejí zveřejnění jejich jmen při životních jubileích, jmen jejich narozených dětí, zemřelých příbuzných a uzavření sňatků ve zpravodaji 
Radniční listy, aby toto nahlásili v kanceláři obecního úřadu vždy před uzávěrkou zpravodaje.

Společenská kronika

Demografické údaje

Český statistický úřad Počet obyvatel obce k 1. 1. 2015
Celkem 1 427 občanů – z toho žen 722 a mužů 705
Dětí do 15 let 202 – z toho 95 dívek a 107 chlapců
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Pá 4.7. Komerční střelby – každý pátek od 4. 7. do 16. 10.
 Střelnice MS Zaječí od 16:00
Pá 4.7. Megatour Miss víno 2015 - koncert OLYMPIC live,
 Vinařství U Kapličky
Pá - So 4.7. - 5.7.
 Krojované hody areál hřiště TJ Sokol,
 Stárci Zaječí + TJ Sokol Zaječí
So 11.7. Hodky, areál hřiště TJ Sokol, Stárci Zaječí + TJ Sokol Zaječí
So 18.7.  Pouliční turnaj v kopané, areál hřiště TJ Sokol, TJ Sokol Zaječí
So 25.7. Letní zábava pod širým nebem – „Karel Gott revival live“
 - Pohostinství Rybářská Bašta, vstup zdarma, 20:00 hodin
Pá 7.8.  Megatour Miss víno 2015 - koncert CHINASKI Rockfield
 tour 2015 - „ My máme rádi víno ... „, Vinařství U Kapličky
Ne 9.8.  Svatovavřinecká neděle, Kaplička Sv. Floriána.
 Obec a Zahrádkáři Zaječí, od 14:00
So 29.8.  Oslavy 70 let Sokola, areál hřiště TJ Sokol Zaječí
So - Ne 5.9. - 6.9.
 Burčákové slavnosti – vinobraní, Vinařství U Kapličky
So 5.9.  Lucie Bílá a Leoš Mareš ve finále Miss víno 2015
 – koncert, Vinařství U Kapličky

So 31.10. Zaječské mladé víno, Zaječí Vinaři Zaječí
So 31.10. Haloween na Kapličce pro děti i dospělé, Vinařství U Kapličky
Pá - Ne 6.11. - 8.11.
 Slavnost mladých vín s degustací, Vinařství U Kapličky
Ne -Út 8.11. - 10.11.
 Svatomartinský víkend, Vinařství Nosreti
St 11.11. Svatomartinské putování po Zaječských sklepech,
 obec Zaječí, Vinaři Zaječí
St - Ne 11.11. - 15.11.
 Svatomartinské hody se Svatomartinskými víny,
 Vinařství U Kapličky
Ne 29.11. Rozsvícení vánočního stromu a vánoční jarmark,
 kostel a tělocvična ZŠ
So 5.12. Mikulášská párty pro děti i dospělé, Vinařství U Kapličky
So 19.12. Dětský turnaj ve stolním tenisu, Tělocvična ZŠ SK Zaječí
So 26.12. Štěpánský turnaj ve fotbalu, Sportovní areál TJ Sokol Zaječí
So 26.12. Štěpánský turnaj ve stolním tenisu, Tělocvična ZŠ SK Zaječí
Čt 31.12. Silvestr na Kapličce, Vinařství U Kapličky

Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí v obci Zaječí

Akce v okolí Zaječí

So 6.6. Den Dětí, Starovičky 15:00
So 6.6. Z ďůrky do ďůrky, Sklepy Šakvice 
So 6.6.  Ekofestival, Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice 10:00
Ne 7.6.  Festival mladých dechovek Mirka Pláteníka, Prostranství
 za sokolovnou ZUŠ Velké Pavlovice 10:00 
So 13.6. Víno vín Mikroregionu Hustopečsko, Kulturní dům
 Starovičky 14:00 
So 13.6.  Letní snoubení pokrmů, Vinařství Přítluky 10:00
So – Po 20.6.- 22.6.
 Krojované hody Kobylí , Kobylí sokolská zahrada 
Pá – Ne 26.6. - 30.8.
 Za vínem do Rakvic, Vinotéka Rakvice 10:00
So 27.6.  Expedice Krajem André, Hustopečsko, cyklostezka
 Krajem André 9:00
So 27.6.  Speciality na grilu s živou hudbou s letním překvapením,
 Vinařství Přítluky 10:00 
Ne 28.6. Festival dechové hudby „Dechovka pod Pálavou“,
 prostranství u hřiště Starovičky 14:00
So 4.7. Otevřené sklepy Přítluky s večerní taneční zábavou,
 sklepy Přítluky 10:00 
So 4.7. Víno v oranžovém aneb Noční putování za vínem,
 vinné sklepy Velké Pavlovice 17:00
So 4.7.  Kolem horem dolem aneb po vin. tratích na horských kolech,
 vinařské tratě Velké Pavlovice 11:00 
So 4.7. Meruňkobraní aneb meruňky na talíři, sokolovna
 Velké Pavlovice 10:00
Pá – Ne 17. - 19. 7.
 Krojované hody Šakvice , sokolovna Šakvice 16:00
So 18.7. Folk festival pod Přítluckou horou, Vinařství Přítluky 10:00
So 8.8.  Hudební večer na koupališti, Němčičky 19:00 
So 15.8.  Krojované hody Přítluky, hodový plac Přítluky 16:00
Ne - Út 16. - 18. 8.
 Krojované hody Velké Pavlovice,
 kulturní dům Velké Pavlovice 15:00 
So 22.8.  Krojované hodky Velké Pavlovice,
 kulturní dům Velké Pavlovice 15:00

So 22.8.  Swingový večer na Vinařském dvoře,
 Vinařský dvůr Němčičky 17:00 
Pá 28.8.  Zarážení hory, kulturní dům Němčičky 18:00 
So 29.8. Otevřené sklepy Němčičky, vinné sklepy 10:00
Pá - So 28. - 29. 8.
 Velkopavlovické vinobraní, sokolovna
 a areál u SýpkyVelké Pavlovice 10:00 
So 29.8.  Burčáková zábava Němčičky, koupaliště Němčičky 20:00
So 5.9.  Putování za burčákem po Modrých Horách,
 rozhledna Slunečná Velké Pavlovice 9:00
So 5.9.  In line Alpine Slalom, střed obce Němčičky 8:00
So 19.9.  Cyklomaraton „Mezi vinohrady“, koupaliště Němčičky 7:30
So 26.9.  Šakvické ďůrkobraní (ze sklepa do sklepa), sklepy Šakvice 10:00
So 26.9.  Spartan race - nejtěžší překážový běh na světě,
 Bořetice a okolí 9:00
So 7.11.  Putování za mladým vínem Bořetice, sklepy Kraví hory 11:00
Pá - Ne 13. - 15. 11.
 Svatomartinské hodování Přítluky, Vinařství Přítluky 10:00
So 14.11.  Svatomartinské otevřené sklepy Velké Pavlovice,
 vinné sklepy Velké Pavlovice 11:00
So 14.11.  Svatomartinský jarmark Velké Pavlovice,
 Ekocentrum Trkmanka 10:00
So 14.11. Svatomartinský den otevřených sklepů Rakvice,
 sklepy Rakvice 10:00
Út 17.11. Podzimní šlapka aneb zavírání cykloturistické sezóny,
 cyklostezka Velké Pavlovice 9:00 
Pá - Ne 20. - 22. 11.
 Svatomartinské hodování Přítluky, Vinařství Přítluky 10:00 
So 21.11.  Košt mladých vín a svatomartinských hus Němčičky,
 kulturní dům Němčičky 18:00
So 28.11.  Promenáda červených vín Velké Pavlovice, sokolovna
 Velké Pavlovice 14:00 
Ne 29.11.  Zahájení zimní lyžařské sezóny 2014/2015 Němčičky,
 lyžařský svah Němčičky 9:00
Ne 20.12. Vánoční jarmark Velké Pavlovice, radnice Velké Pavlovice 10:00
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Noc kostelů – děti z dramatického oboru ZUŠ Břeclav

Škola v přírodě –výlet do Žďáru nad Sázavou

Sněhuláci pro Afriku

Oddíl stolního tenisu

Noc kostelů – vystoupení skupiny AVLIJA 

Škola v přírodě – rekreační středisko Záseka v Radostíně nad Oslavou

Průvod stárků 2014

Otevřený sklep Leoše Buchty
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POZVÁNÍ NA
SVATOVAVŘINECKOU NEDĚLI 9. 8. 2015
Od koho:

Od rady a zastupitelstva Obce Zaječí, osobně pak od paní starostky,
a od výboru organizace zaječských zahrádkářů-vinařů.

Jaké:
Srdečné a vřelé, s přáním, aby se občané Zaječí setkali na již tradiční akci, 
pořádané od roku 2008.

Komu:
Všem občanům a přátelům Zaječí.

Na kdy:
Na neděli 9. srpna 2015 od 14.00 hodin

Kam:
Ke Kapličce sv. Floriána zasvěcené i dalším patronům - sv. Urbanovi a sv. Vavřinci.

Na co:
Na letní slavnost opět pořádanou u Kapličky sv. Floriána u příležitosti jejího 
vysvěcení s programem (uvítání starostky, mše svatá, volná zábava s hudbou 
a zpěvem, případně i tancem).

S čím:
Se skvostným vínem od našich vinařů, s možností občerstvení 
a opět možná i s překvapením.

Proč:
Abychom se nechali společně oslovit krajinou Pálavy, nádhernou 
cimbálovou muzikou i zpěvem, atmosférou letní pohody a také abychom 
k sobě našli další cesty k sousedskému porozumění.

Za kolik:
Za hubičku – jste zváni, přijměte to jako projev úcty a přijďte!

Do kroniky:
Z fotografií pana Daniela Krčky si připomeňme úspěšný průběh loňského 
setkání – budete na letošních snímcích i Vy?

PhDr. Marie Vlčková, tisková mluvčí ZO ČSZ


